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Január 6-án Veres Péter iró, politikus születésének 120. évfordulójára 
emlékeztek a Veres Péter Kulturális Központban.  A helyi középiskola 
diákja Kapási Tamás citeramuzsikáját követően az egybegyülteket dr. 
Veres Margit polgármester köszöntötte, majd Nagy Alexandra Veres 
Péter: Én nem mehetek el innen című verse után dr. Dobszay Károly a 
Népi Írók Baráti Társasága tiszteletbeli elnöke mondott megemlékező 
beszédet  Veres Péter és az 1956-os Nemzeti Forradalom kapcsolatáról. 
Az ünnepséget koszorúzás zárta.

1880. január 12-én Balmazújvároson született Lengyel Menyhért, az 
író, a forgatókönyvíró, a drámaíró, a publicista.
Emlékét 2004-óta a Lengyel Menyhért Városi Könyvtár ápolja 
Balmazújvároson. Lengyel Menyhért drámái közkedvelt előadások a 
világ összes színpadán. Filmjei feledhetetlenek, munkáit ma is 
tananyagként oktatják a neves filmes akadémiák. Greta Garbo 
Ninocskája és a többi remekmű őrzik emlékét.
Születésnapján főhajtással és koszorúzással emlékeztünk földi 
életére, hiszen munkássága ma is él.

Részletek Lengyel Menyhért Életem könyve című könyvéből:

„Az élethez fantázia kell. Azt hiszem, többé-kevésbé mindenki azt 
kapja meg, amit elképzel, még ha képzelete látszólag oly vakmerő is, 
hogy nem mer róla beszélni. Az az érzésem, hogy előbb-utóbb oda ér 
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el az ember, ahova merész álmaiban fantáziálta. Valamennyi úgy-
nevezett karriernek ez a titka. 

Hogy az út milyen akadályokon vezet keresztül, s hogy a 
beteljesülés egyúttal a boldogságot jelenti-e, az más kérdés. Lehet, 
hogy nem. Lehet, hogy a küzdelem, amibe a fantázia ragadta az 
embert, felőrli idegeit. Az embereket a körülmények, amik közé 
kerülnek, többé-kevésbé szerencsétlenné teszik, és hogy belső 
világuk, ami mégis a legfontosabb, nem megy-e veszendőbe, az már a 
szerencsés vagy balsikerű alakulásokon múlik.

Ámde a belső mozgatóerő: a fantázia. Az emberi kor magas 
határán, ahonnan most e soraim írásakor visszatekintek, hadd vonom 
le ezt a talán nem téves konzekvenciát: legyen fantáziád ahhoz, amit el 
akarsz érni. Akkor eléred.

„Gyermekkorom óta egyre visszatérő fantáziám, hogy leülök egy 
színház nézőterére egyedül, s végigjátszom életem eseményeit.
 A hős a színpadon én vagyok, akinek élményei, öröme, fájdalma 
kifejezést talál a színjátékban, melynek háttere maga a sokrétű élet. A 
néző, aki érdeklődéssel szemléli a történteket, szintén én vagyok, egy 
különálló személy. A szereplő és a néző összefüggnek. Mintha két 
ember élete haladna egymás mellett. Az egyik, a néző, félénk, 
korlátolt sorsú; a másik közölni tudná a világgal, ami szemlélet, 
szenvedély, életlátás benne kinyilvánul. 
 Lényemnek ez a kettősége végigkísért az egész életen, s ami 
csodálatos, ritkán tudtam azonosítani magam teljesen azzal a lénnyel, 
akit sugallatok, fantáziák, különös elgondolások, tűnődések töltenek 
meg.
 Ez a kettősség határozta meg pályafutásomat. Úgyszólván sohasem 
ébredtem tiszta öntudatára annak, ami vagyok, hogy mire vagyok 
képes, és – bármily szerény értékelés mellett is – mit hoztam létre.”  

„A történet kezdődött 1907-ben, amikor a félszeg vidéki fiatalember, 
a kassai Első Magyar Általános Biztosító Társaság kötvényírója 

átadta rejtve írt színművét Hevesi Sándornak, a Nemzeti Színház 
akkor még mellőzött rendezőjének, s A nagy fejedelem a Thália 
Társaság egyetlen kirobbanó magyar sikere lett. Igaz, hogy mindössze 
háromszor játszották, délutáni matinén, de a darab Ady Endre, Bródy 
Sándor, Balázs Béla, a Nyugat egész első nemzedékének szimpátiáját 
fordította a kezdő drámaíró felé.

Folytatódott a történet 1909-ben a Tájfun premierjén, amikor az 
ígéretes irodalmárból sikeres drámaíró lett, tekintély, néhány év 
leforgása alatt az Est-lapok és a Nyugat kolumnistája, a tekintélyes 
Vojnits-díj birtokosa, később a Pesti Napló londoni tudósítója, 
irodalmi potentát. 

Aztán következett az újabb fordulat: London és Hollywood. A Nagy 
Katalin, a cárnő Elizabeth Bergnerrel, az Angyal Marlene 
Dietrichhel, A Ninocska Greta Garbóval, az Egy frakk története 
Ginger Rogersszel, a Lenni vagy nem lenni Carola Lombarddal, A 
dicsőség napjai Gregory Peckkel.

Lengyel Menyhért világhírű lett.” 

„Világpolgár lettem, de úgy vélem, az a fontos, hogy az ember akárhol 
van, jól érezze magát. Jó tudni, hogy az ember nincs elhagyatva, mert 
vannak barátok, akik ha máshogy nem, gondolatban vele vannak.
 Minden emberben belül történnek nagyon nagy dolgok. De csak 
belül! Nyugodtan és jól élni belül, az az igazi, az az örök élet.  

Elértem már sok kort. Én 94 évem alatt bejártam fél Európát. 
Össze-vissza utaztam. Éltem Svájcban, Londonban. Az utam 
Amerikából Rómába vezetett, de most haza vágyok. Elhatároztam, 
hogy vissza fogok térni eredeti honomba, Magyarországra. Nekem ott 
van a haza. 

Lengyel Menyhért 1974 szeptemberében érkezett Budapestre, tele 
tervekkel, vágyakkal, ám nem sokkal később megbetegedett. 

A haláltól nem félt, hiszen mint ő maga írta: „meghalni annyi, mint 
nem ébredni fel egy zűrzavaros álomból, ami maga az élet.”

 A Hajdú-Bihar Megyei Népművészeti Egyesület alapításának 35. évfordulója 
alkalmából január 27-én nyílt kiállítás a Semsey Kastélyban. A tárlaton  
megtekinthető a 130 tagból álló egyesület 81 tagjának  szebbnél szebb alkotása, 
amely átfogó képet ad népművészetünkről. Munkáikkal a hagyományos 
kézműves szakmákat -  fazekas, kovács, kalapos, rézműves, mézeskalácsos, 
kosárfonó, szalmafonó, fafaragó, késes, hímző szűrrátétes, viseletvarró - 
képviselik.  Tagjai között 47 fő népi iparművész, 23 szakoktató van. Az egyesület-
ben jelenleg 9 fő Népművészet Mestere tevékenykedik, 10-en a Népművészet Ifjú 
Mestere címmel rendelkeznek, egyik fiatal tagjuk pedig 2014-ben megkapta a 
Junior Prima Primissima díjat. Céljuk a népi kézművesség hagyományinak 
feltárása, ápolása, hiteles és értéket hordozó mindennapi használati és ünnepi 
tárgyak készítése, ezek bemutatása. 
A tárlaton az egyesület balmazújvárosi tagjainak - Mihalkó Gyula    kalaposmes-
ter és a Petrovics család fa-sás-és gyékény, valamint szőttes - munkái is bemu-
tatásra kerültek. 
A megnyitón Rózsa Péter biogazdát az egyesületi munkát kimagaslóan segítő 
tevékenységéért tiszteletbeli taggá választották és munkáját elismerő oklevéllel 
díjazták.
Az egyesület január 21-én Budapesten, a Magyar Kultúra Napján  Csokonai Vitéz 

Mihály Közösségi Díjat vett át Hoppál Péter kultúráért 
felelős államtitkártól, melyhez ezúton is gratulálunk!

A kiállítás március 12-ig tekinhető meg keddtől vasárna-
pig 10-18 óráig,  melyre várjuk az érdeklődő közönséget. 
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Előzmények, célkitűzések

A Miskolci Egyetemen végzett felsőfokú tanulmányaim során figyel-
mem egyre inkább a népi irodalom felé terelődött. Ennek oka, hogy 
rendkívül fontosnak tartom a népi irodalom kérdésének az   irodalom-
történeti diskurzusban való fenntartását, hangsúlyozását, hiszen a né-
piek által létrehozott szellemi alkotások, maga a népi mozgalom, mint 
politika-és köztudatformáló erő nélkül a huszadik század történelme 
elképzelhetetlen. A népi irodalom híradást közvetített a falu zárt, szi-
gorú tradíciókon alapuló világából, amit a szociográfiák olvasói ala-
posabban megismerhettek. A parasztságnak, a földdel foglalkozó ré-
tegnek ez a zárkózott, magába forduló attitűdje sok évszázados ta-
pasztalatokon alapult. S ha arra gondolunk, hogy a jobbágyság 1848-
as eltörlése után a nagybirtokrendszer a huszadik században is fenn-
maradt, konzerválva a jobbágyi szolgáltatások és kiszolgáltatottság 
rendszerét - igazat kell adnunk neki. Ha a termelőszövetkezetek    
mesterségesen kikényszerített normáit, beszolgáltatási   kötelezettsé-
gét tekintjük; ha a privatizáció során a termőfölddel elkövetett  vissza-
élésekre gondolunk - bizony megérthetjük a hajdani parasztok utód-
jainak tartózkodását. Hiszen nekik a történelem csupán alulnézetből  
látott, a mindennapi munkából felnézve töredékesen észlelt folyamat.  
Alsó- Magyarország: talán ez a megnevezés jellemzi leginkább a pa-
raszti világot, amely a két világháború között kialakult népi mozgalom 
irodalmi és politikai tevékenységének origójában helyezhető el.
Ezt az elnyomottság – érzést igyekeztek megfogalmazni a népi írók és 
költők, akik maguk is a falu világából érkeztek, annak érzésvilágát, ta-
pasztalatait, szokásrendszerét hordozták magukban. De azok (mint 
Németh László) úgyszintén, akik származásukat tekintve távol estek a  
parasztságtól, mégis érzékelték a parasztság helyzetére visszavezet-
hető magyar sorsproblémákat. Egyetemi szakdolgozatomat Szabó Pál  
egyik ideologikus regényéről, az Új földről írtam. Azóta    foglalkoz-
tam Sinka Istvánnal és Veres Péterrel is, előadások és publikációk 
szintjén. A népi írók egyikénél sem találkoztam azonban  oly mértékű 
önképzési, kitörési és érvényesülési vággyal, mint Veres Péter eseté-
ben. Elhivatottsága s a népi gondolat érvényre vitelében kifejtett 
munkássága; s nem utolsó sorban politikai szándékú szövegeinek so-

rozata hívta fel rá a figyelmemet. Célkitűzésem  tehát jelen  érteke-
zésben az, hogy a népiségnek, mint csoportnak, közösségnek az ideo-
lógiáján túl közelebbről megismertessek egy egyéni utat; Veres Péter 
útját. A politikai írások vizsgálatával egyrészt igyekeztem fényt derí-
teni arra, hogy Veres Péter értékelésében milyen külső tényezők ját-
szottak szerepet. A két világháború közötti időszakban a népi- urbánus 
vita szakaszai befolyásolták ezt az értékelést.
Az író aktív politikai szereplése idején továbbra is érvényesültek a 
Horthy- korszakban megfogalmazott vélemények,  majd ezek 1956 
után a népieket elítélő pártállásfoglalás megbélyegző vádjaival egé-
szültek ki. Veres Péter halála után pedig ismét csak ideologikus szem-
pontokat kellett figyelembe venniük az irodalomtörténet íróinak. Ter-
mészetesen csakis olyanokat, melyek a szocializmus irodalompoliti-
kájának keretei közé még éppen beilleszthetőnek bizonyultak. Mert-
hogy az Aczél György meghonosította tiltás-tűrés- támogatás szent-
hármassága bizony dogmatikus alapossággal ragaszkodott a cenzo-
rális zsinórmértékhez. Példának okáért: nyilván támogathatta a Veres 
Péterről szóló bármely írás megjelenését azon okból, hogy a népfront 
egységén ne nyíljék rés; eltűrhette, hogy Veres Pétert piedesztálra e-
melje bármely szöveg, különösen azért, mert az író akkor már halott 
volt, politikai riválisként nem jelenthetett problémát; de megtilthatta 
azon írások túlzott részletességét, melyek Veres Péter nacionalizmu-
sáról, netán antiszemitizmusáról szóltak. Az efféle passzusok ugyanis  
más alkalmakra tartogatandók. Amíg a szocialista munkáspárt kinyíl-
vánította az elvi egységet munkás és paraszt között, addig Veres Pétert 
elvtársként kellett számon tartani. Mihelyt azonban az egység helyett  
a politikai vetélkedés  került előtérbe; rögvest megjelentek az eddigi 
féken tartott rágalmak Veres Péterről s a népiekről. Ez történt  a 
koalíciós időszakban, az 1956-os  forradalom  után s a rendszerváltás 
után is.

/Elek Ottó 1973-ban született, Nyíregyházán él feleségével és két gyer-
mekével. Zenei pályafutását követően (Unfit Association, Tankcsap-
da) kezdett egyetemi tanulmányaiba, jelenleg középiskolai tanárként 
dolgozik. A Miskolci Egyetem Irodalomtudományi Doktori Iskoláján 
védte meg 2015-ben disszertációját. Tanúság címet viselő történelmi 
regénytrilógiája az első megjelent műve./ 

(folytatás a következő havi újságban)

Az alább olvasható cikk most készülő, kö-
vetkező könyvem kéziratának egy rövid 
fejezete. A kézirat címe: A Csige család 
története a 16. század végétől napjainkig. 
A Bocskai fejedelem által telepített hajdú 
őssel bíró Csige család leszármazottai közt 
számtalan érdekes, kalandos sorsú 
személyiség volt, közülük az egyiknek az 
életútja olvasható itt.
A 19. század utolsó harmadának legérdeke-
sebb személyisége a Csige családban Csige 
Lajos színész volt. Eddigi ismereteink sze-
rint ő az első balmazújvárosi, aki ezt az élet-
pályát választotta, és 1875 és 1911 között 
magas színvonalon művelte. Csige Lajos 
1852. augusztus elsején látta meg a napvilá-
got Balmazújvároson, a tíz gyermekes Csige 
József és Cs. Nagy Sára hatodik gyermeke-
ként. A család az anyakönyvbe bejegyzett 
lakcím szerint az 1290-es házszámon (hely-
rajzi szám) lakott, ami az 1872-es színes kő-
nyomatos térkép alapján valószínű a mai Pe-

tőfi utca és a Bocskai köz 
sarkán volt. A tíz gyerek 
közül az utolsó kettő 
Debrecenben született. 
A család 1863 körül köl-

tözhetett Debrecenbe, mert a hetedik gyer-
mek – Erzsébet – 1862-ben még Balmazúj-
városon, az őt követő Sára 1864-ben és Rozá-
lia 1868-ban már Debrecenben születtek. 
Debrecenben a Cegléd utca 2567. szám alatt 
laktak, de az apa, Csige József Macson, az 
Irigyli kocsmában volt csaplár. Az ifjú Csige 
Lajos énektehetsége valószínűleg már a 
templomi kórusban kitűnt, és a család vélhe-
tően elég tehetős volt ahhoz, hogy a színi pá-
lyára adhassa a fiát. Először 1875. október 
16-án lépett színpadra a Népszínházban. Itt 
kezdte a pályáját, kihasználva csodálatos 
basszbariton hangját, mint kardalos.      
1878-ban Lukácsy főrendező a Vereshajú 
című darabban ráosztotta Sajgó Ferke szere-
pét és ettől kezdve már önálló színész szerep-
lő lett. A következő évadban a Sárga csikó 
népszínműben Bogár Imrét játszotta egymás 
utáni 52 előadásban. A Sárga csikó egyéb-
ként Csepreghy Ferenc 1876-ban írt három 
felvonásos, dalos népszínműve, melyet talán 

Csige Lajos újvárosi származása miatt is a he-
lyi olvasókörök amatőr színjátszó csoportjai 
gyakran játszottak az 1900-as évek első felé-
ben. Az is valószínű, hogy a németfalusi lako-
dalmas humoros jelenetei ebből a dalszínmű-
ből eredeztethetőek. Csige Lajos a Népszín-
háztól vidékre ment játszani. Szerepelt Lő-
csén, Késmárkon, Kassán, Lászy Vilmosnál 
Kecskeméten, majd Aradon. Ebben az idő-
szakban a vidéki színjátszás kedvelt színésze 
és operett baritonistája volt. 22 évi országjárás 
után a Magyar Színház és a Királyi Színház 
tagja lett. 1910-ben nyugdíjba ment, de hama-
rosan rövid időre újra színpadra lépett, míg vé-
gül 1911. július elsejétől végleg visszavonult. 
A Színházi hét című folyóirat alapján 1910. no-
vember 12–13-án Dimitriánu polgármester 
szerepét játszotta a Király Színházban, a Ci-
gányszerelem című három felvonásos operett-
ben, amelynek a zenéjét Lehár Ferenc szerezte. 
Ezt a darabot a színház egészen 1911 nyaráig 
tartotta műsorán, de közben Csige Lajos más 
darabokban is játszott. Kalandos életútja során 
az egész nagy Magyarországot bejárta. 
Háromszor nősült, első felesége az 1880. feb-
ruár 29-én 32 éves korában elhunyt Háhnel 
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Károly színi karmester özvegye, Káringetz 
Katalin volt. Káringetz Katalin 1848. au-
gusztus 7-én született Tordán, 14 éves korá-
ban árvaságra jutott és a nevelőatyja – Szabó 
Mózes színész – után a Szabó Ilka nevet vette 
fel. Szabó Ilka is színésznő, „drámai hősnő” 
volt. Ebből a házasságból született Csige Er-
zsi – Böske – 1880. október 10-én, Aradon, 
majd 1884. március 14-én, Miskolcon Ilona – 
Ilka. Mindketten színésznők lettek. Ilka a 
Debreceni Színház tagja volt, de húszéves ko-
rában, 1904. május 3-án, a debreceni színtár-
sulat gyászjelentése szerint „rövid ideig tar-
tott szenvedés után … Kolozsvárott … élet ta-
vaszán, művészetének virágzásakor … az 
előbb még vígan csicsergő kis társnőnk ma 
örökre elnémult”. 
Csige Böske Szabadkán a zárda növendéke 
volt, ahonnan kilépve, 14 éves korában szí-
nésznő lett. Első fellépte Halmay Imre sza-
badkai társulatánál a „Kis lord” címszerepe 
volt. Attól kezdve éveken át a magyar színé-
szet kimondottan legjobb naivája lett. 17 éves 
korában ment férjhez Thury (máshol Turi) 
Elemérhez. Férje – eredeti nevén Turgonyi – 
1874. április 3-án, Mezőtúron született. Miu-
tán kitűnő eredménnyel elvégezte a színiis-
kolát, 1893-tól színész lett, majd filmszínész. 
Kortársai a legszebb magyar színésznek tar-
tották. Csige Böskéről a Magyar színházmű-
vészeti lexikon írta, hogy 1896–97-ben Sza-
badkán kezdte pályáját. 1898 nyarától Kre-
csányi Ignác társulatában, 1900–01-ben Po-
zsonyban, 1902–03-ban Temesvárott, 
1904–05-ben a Vígszínházban, 1905-től is-
mét Temesvárott, 1908–09-ben Pécsett, 
1909–10-ben a Városligeti Színkörben, 
1910–1912 között Debrecenben, 1912–13-
ban férje, Thury Elemér társulatában, 
1916–16-ban Pécsett, 1916–17-ben Lugo-
son, 1917–18-ban Kassán, 1918–19-ben 
Aradon, 1920–21-ben a Kis Komédiában lé-

pett színpadra. 1926-ban nyugalomba vonult. 
Naiva szerepeket játszott. Főbb szerepei vol-
tak: Pailleron Ahol unatkoznak című darab-
jában Susanne, Sardou Fernande-jében Geor-
gette, Pailleron Az egér című színjátékában 
Márta szerepe. Színésznői tehetségéről sok-
szor tudósítottak a korabeli lapok. Az      
1899-ben Szegeden színházigazgató lett Kre-
csányi Ignác társulatában „az új naiva az ele-
ven, fürge Csige Böske” lett – írta Sándor Já-
nos A szegedi színjátszás krónikája című 
könyvében. Gazdag István Debrecen város 
történeti kronológiája című írásában olvas-
ható, hogy 1910. november 7-én Debrecen-
ben bemutatásra került Karenin Anna drámá-
ja. A nagy sikert aratott előadás Thury Elemér 
és Thury Elemérné Csige Böske nagyszerű já-
tékán alapult. A címszerepet Csige Böske ját-
szotta. A következő debreceni előadásban – A 
balga szűz-ben – Csige Böske ismét főszere-
pet játszott. December 17-én a Testőr című 
darabban Thury Elemér és felesége Csige 
Böske voltak a főszereplők. Zilahy debreceni 
társulata december utolsó hetében két nap 
vendégelőadást tartott Nyíregyházán, amikor 
is a Testőr és A balga szűz című darabokat 
előadták Thury és felesége főszereplésével. 
1911. március utolsó hetében, Debrecenben a 
Rómeó és Júlia két címszerepét játszotta a há-
zaspár. Dr. Barna János írta A színészet törté-
nete Nyíregyházán című tanulmányában az 
1911. évadról: A szezonnak nagyon sikerült 
előadásai voltak … Thury Elemér és Csige 
Böskével a Közönyt közönnyel-nek bemutatá-
sa. A Thury házaspár ezzel a szezonnal került 
Zilahy Gyula társulatához.
Csige Lajos 1889.december másodikán, Ko-
lozsvárott másodszor nősült. Felesége Török 
Mária színésznő lett. Ebből a frigyből szüle-
tett 1890. október 29-én, Liptószentmiklóson 
Mária nevű, majd 1893. január 23-án, Nyitrán 
Rózsa Gizella nevű leányuk. Utóbbi gyermek 
születési anyakönyvi bejegyzése nagyon fon-
tos adatokat tartalmaz, a szülők rovatban 

ugyanis a következő áll: Csige Lajos ev. ref. 
vallású magyar színész Balmazújvárosról, 
Török Mária ev. ref. vall. színésznő. Akkor a 
család Nyitrán lakott az Ápolda utca 10. szám 
alatt. Mária leányuk sorsáról semmit nem si-
került kideríteni. A második feleség, Török 
Mária 1926. július 17-én, Horgoson halt meg. 
Rózsi nevű leányuk szintén színésznő lett. 
Róla a Színházi Hét című folyóirat csak annyit 
közöl, hogy 1912 júniusában a Szegedi Szín-
ház színésznőjeként 840 korona fizetést ka-
pott. 1912–1913-ban a Szegedi Színház női 
karának tagjaként szerepelt a társulati tagok 
között. Csige Lajos biztosan elvált Török 
Máriától, mert amikor 1926. március elsején 
meghalt Szombathelyen, a halotti anyakönyv-
be bejegyzett felesége Erdélyi Ilona volt.
Csige Lajos élete, pályája során bejárta az e-
gész országot Balmazújvárostól Debrecenig 
majd Kolozsvárig, Aradtól Nyitráig, majd 
Szombathelyig. A 74 éves korában végel-
gyengülésben elhunyt nyugalmazott színész-
nek két felesége volt színésznő és három gyer-
meke lépett a színészi pályára. 
Csige Lajost a 20. században olyan kiváló bal-
mazújvárosi kötődésű, újvárosi származású 
színművészek követték, mint Soós Imre 
(1930–1957.), Kállai Bori (Katona Irén, 
1948–), Szarvas József (1958–, Nemzeti 
Színház), Molnár László (1969–, Szolnoki 
Szigligeti Színház), Posta Lajos (1972–), 
Csomós Lajos (1974–, Békéscsabai Jókai 
Színház), Posta Viktor (1977–, Madách Szín-
ház), Tar Renáta (1986–, Komáromi Jókai 
Színház, Vígszínház), Jenes Kitti (Budapesti 
Operettszínház), Tar Mónika (Budapest, Új-
színház), Waskovics (Kiss) Andrea (Nemzeti 
Színház), Berettyán Sándor (1991–, Nemzeti 
Színház), Berettyán Nándor (1992–Nemzeti 
Színház), . Utóbbiak, hárman, bár még csak 
ötödéves hallgatók, évek óta szerepelnek a 
Nemzeti Színház darabjaiban. 

Balmazújvárosi színészek c. cikk folytatása

Pozsonyi József

Az Év Fája kezdeményezés célja a figyelemfelkeltés és a megóvás, olyan fafajok előtérbe helyezése, ame-
lyeknek komoly erdészeti jelentőségük van, ám a figyelem mégis elterelődött róluk. 
Az Országos Erdészeti Egyesület éves szavazásán a virágos kőrist és a fehér nyárat megelőzve a vadalma (Malus 
sylvestris) győzedelmeskedett és lett a 2017-es Év Fája. A terméséről sokaknak ismerős fafajunk egykoron gyü-
mölcséért és faanyagáért egyaránt közkedvelt volt. 
Számos helységnevünk hordozza az alma nevet, így Almamellék, Almakút, Almásháza, Almásfüzitő, Almáskama-
rás, Almáskeresztúr, Balatonalmádi és Magyaralmás. Családnévként is ismerjük, keresztnévként is egyre gyako-
ribb. Az almához kötődő szólásaink: Édesebb az alma, ha nincs ott a pásztor. Tiltott alma jobb ízű. Nem esik messze 
az alma a fájától. Későn érő alma tart sokáig. Szép alma is gyakorta savanyú. Almából is a szépet kötik fel.
A vadalmafára, a magyar erdők ritka különlegességére, leginkább a mindössze egy hétig tartó virágzásakor, esetleg 
termésérésekor figyelünk fel. Általában rejtve marad szemünk elől. Hazánkban a síkvidékektől a középhegysége-
kig egyaránt megtalálja létfeltételeit. Ligeterdők, gyertyános-tölgyesek, ritkábban száraz tölgyesek szálanként elő-
forduló elegye. Azonban a faj sokszor csak egyetlen fával hirdeti jelenlétét, emiatt veszélyeztetettnek minősül. A 
vadalma általában 6-10 méter magasra növő fa, törzsátmérője életkorának végén 20-25 centiméteres. A 80-100 éves 
példányok már matuzsálemnek számítanak, igen ritkák és többnyire többtörzsűek. 
Április második felében virágzik. Sziromleveleinek színe sohasem tiszta fehér, hanem a rózsaszín különböző 
árnyalatait fedezhetjük fel rajtuk. Ez különbözteti meg a vadkörte hófehér virágától. Erős illatú bimbóit napközben 
méhek, reggel, hűvös napokon darazsak, éjszaka éjjeli lepkék porozzák be. A termése szeptember-októberben érik. 
Almája a nemesített almákéhoz viszonyítva kicsi, 2–4 cm átmérőjű, éretten zöldessárga, a napsütötte oldalon 
pirossal árnyalt. Húsa kemény, a magas csersavtartalomtól íze nagyon fanyar, azaz „húzós”. Gyümölcséből valaha 
zselé, almabor, pálinka és ecet készült. Magas C-vitamin tartalma miatt teát főztek belőle, amit láz, megfázás és 
hasmenés ellen javallottak. Termését általában a vadak, különösen a szarvas és a vaddisznó kedveli. A madarak és a 
kisemlősök is szívesen fogyasztják. 

folytatás a következő oldalon
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Natur nyalósó 8kg 790.-/db
borjú tejpor 20kg 9990.-/cs
Master kutayatáp 10kg 1750.-/cs
Dog menü kutyakonzerv 12400gr 259.-/db
Protect rágcsálóirtó pép 300gr 680.-/db
Rodentox rágcsálóirtó 400gr 580.-/db
Élvefogó patkánycsapda 40cm 5450.-/db
Kézi permetező 5l 2410.-/db
Háti permetező 16l 6030.-/db
Virágpermetező 2l 840.-/db
Talicska /erősített,csővázszerkezet,tömör kerék/ 10990.-/db
Talicska puttony  4290.-/db

Címünk: BALMAZÚJVÁROS, DEBRECENI  U  61.
Telefon: +3670/7039335 - Net: www.agrarbonusz.hu

AGRÁRBÓNUSZ  KFT  
Kertészeti és Gazda Áruház Lovasbolt

Az balmazújvárosi Egészségfej-
lesztési Iroda dohányzás, alko-
hol és drog prevenciós előadá-
sokat szervez az általános és kö-
zép iskolás gyerekek részére. 
Célunk, felhívni a gyerekek fi-
gyelmét arra, hogy ezek káros 
szenvedélyek milyen hatást gya-
korolnak a szervezetre, illetve 
megismertetni őket hogyan és 
honnan tudnak segítséget kérni 
ha a környezetükben valaki baj-

ba kerül! balmazúj-városi Egészségfejlesztési Iroda 2017-ben is 
folytatja munkáját.
Diabetes - Szívünk a kincsünk - Daganatos betegségek 
megelőzése egészség klubjainkban érdekes előadásokkal, egész-
ségnapokon ingyenes szakorvosi szűrésekkel, állapotfelméréssel 
várjuk az érdeklődőket.

Rendezvényeinkről bővebb felvilágosítás az 
Egészségfejlesztési Irodában a Balmazújváros Orvosi Rendelő 

II. emeletén.
Telelefon: 0652580169, vagy a www.balmazefi.hu honlapon és a 

facebookon is.

A gyógyszertári ügyelet minden nap a nyitvatartási idő után áll 
rendelkezésre. Az adott héten ügyeletes gyógyszertár vasárnap 

és ünnepnap is nyitva van 8-12-ig.Az igény szerinti 
házhozszállításra hétköznapokon kerül sor.

Március 1-5. Őrangyal Gyógyszertár, Bocskai u. 2-4. 
tel.: 52/580-021

Március 6-12. Augusztin Gyógyszertár, Dózsa György u. 3. 
tel.: 52/580-140

Március 13-31. Őrangyal Gyógyszertár, Bocskai u. 2-4. 
tel.: 52/580-021

Faanyaga nehéz, kemény, szívós. Rövid rostjai miatt gyalulva finom, 
sima felületet ad. Régen a szívós fáját órafogaskerekek fogaihoz és 
meghajtó-művekhez használták. A kocsigyártók pedig a legtartósabb 
szántalpakat készítették belőle. Fájával a nebulók vonalzók és rajztáb-
lák formájában találkozhattak vele. Napjainkban a vadalmának az er-
dők sokféleségének (biodiverzitásának) fenntartásában van fontos 
szerepe. Számos élőlény kötődik hozzá. Virágai méhlegelőként szol-
gálnak. 
A vadalmára sajnos számos veszély leselkedik. Magoncait és sarjait a 
vad előszeretettel rágja, legeli. A termőkorú fák gyakran olyan nagy 
távolságra találhatók egymástól, hogy a kölcsönös beporzásnak nincs 
esélye. Ez a beltenyésztettség veszélyét hordozza magában. A vadal-
ma a lisztharmattal, az alma mozaikvírussal, a varasodással és a 
faggyal szemben teljesen ellenálló, jól alkalmazkodik a klímaválto-
záshoz. Így az új almafajták nemesítésénék megkerülhetetlen alanya.

Vadalma az év fája 2017 c. cikk folytatása

Gencsi Zoltán

Várhatóan még idén elkészül a legújabb térkép Balmazújváros-
ról, melyen helyet kapnak a legfrissebb közigazgatási informá-
ciók is. Utoljára évekkel ezelőtt jelent meg térkép a városról, az 
azóta történt fejlesztések, utcanév módosítások miatt időszerű-
vé vált az új kiadás.
Az új Balmazújváros – Nagyhegyes térképet az idén 25 éves, buda-
pesti székhelyű Stiefel Eurocart Kft. készíti el, amely térképek kiadá-
sa mellett iskolai, óvodai oktató és fejlesztő eszközökkel foglalkozik, 
továbbá a Német Legamaster interaktív táblák kizárólagos magyar-
országi forgalmazója – mondta el lapunknak Rőth Gábor területi 
igazgató.
A térképen a legfontosabb turisztikai információk, nevezetességek  
mellett vállalkozások, termelő és szolgáltató cégek is megjelennek.
Az ezer példányban megjelenő kiadvány – amellett, hogy segítheti a 
Balmazújvárosra, Nagyhegyesre érkező vendégeket, turistákat eli-
gazodni –, a gazdasági szereplők számára is komoly segítséget nyújt-
hat a tervezésben, illetve cégeik reklámozásában. 
A térkép terjesztését részben az önkormányzatok vállalták magukra, 
de a reklámmal megjelenő cégek is kapnak példányokat. Korlátozott 
számban lehetőség van még hirdetés elhelyezésére is, ez ügyben 
Rőth Gábor területi igazgatót kell keresni a 06-20/481 -2433-as tele-
fonszámon. Takács Erika
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 Összegzés a 2016. évről
Az egyesület a 2016-os évben sok programot szervezett, amelyeket 
úgy gondoltuk, hogy szívesen megismernének. Azok, akik részt vet-
tek rajtuk, örömmel elevenítik fel a közös perceket, akik pedig nem 
voltak ott, azokat hívjuk, hogy jövőre közösen emlékezhessünk 
velük is!
Januárban Romanek Inka tapintható képeivel ismerkedhettek meg a 
Hajdúhadháziak; februárban Farsangoztunk Hajdúszoboszlón és 
Püspökladányban; márciusban „Szomszédoltunk” a Szabolcs Szat-
már Bereg Megyei Egyesületnél; áprilisban megünnepeltük az ICSO 
50 éves megalakulását; májusban Városnéző túrán voltunk Buda-
pesten, a Déri Múzeumban pedig mézeskalácsoskodtunk, 
megtartottuk az éves közgyűlést; júniusban ismét Budapestre kirán-
dultunk; júliusban Csatlakoztunk a miskolci egyesülethez és Fehér-
kőlápára kirándultunk, Bükkszentkeresztre is eljutottunk, a füves 
Gyuri bácsi birodalmába, és egy jót fürdőztünk a Hotel Hőforrás 
udvarán; augusztusban Az NRSZH tájékoztató napot tartott az egye-
sület irodájában, Balmazújvárosba is ellátogattunk, a Zsolnai 
kiállítást néztük meg; szeptemberben Sportoltunk a TEVA Gyógy-
szergyár sportpályáján, Szolnokra kirándultunk a Repülőgép 
múzeumba, illetve turkálót is nyitottunk az egyesület pincéjében; 
októberben fehérbot napot ünnepeltünk Hajdúszoboszlón és Püspök-
ladányban, 10-én pedig Geriné Jóna Ilona irodalmi műsorával nyitot-
tuk meg a „Láthatatlan Mindennapok” kiállítást, amelyen november 
11-ig 1000 fő vett részt; novemberben Kádár Nagy Lajos tapintható 
kiállítását Hajdúszoboszlón tekinthették meg az érdeklődők, lova-
goltunk egy keveset, és a sportlövészettel is megismerkedtünk; 
decemberben Operett és Könnyűzenei Estet szerveztünk a Fehér Bot 
Alapítvánnyal közösen Debrecenben, a Kosárban. Az Egyekiek, 
Kádár Nagy Lajos tapintható képkiállítását nézhették meg. Ismét 
megnyitottuk a turit az egyesület pincéjében, és a szokásos év végi 
Karácsonyi ünnepségünk is megszervezésre került, a Vármegyeháza 
utcán.
Mindezek mellett heti 31 órában tartottunk ügyfélfogadást, a körzeti 
csoportok pedig havi rendszerességgel várták a lakóhelyükhöz közel 
a tagokat. 3450 alkalommal tudtunk segíteni a hozzánk fordulóknak. 
Püspökladányban és Hajdúszoboszlón minden hónapban klubfog-
lalkozást tartottak a csoportvezetők. 55 alkalommal küldtünk ki elek-
tronikus hírlevelet. Közel 60 alkalommal tartottuk érzékenyítő fog-
lalkozást az Esélyek Házával közösen.
Köszönjük a bizalmat, és reméljük, hogy jövőre ismét találkozunk!

A LÉARE csapata

Elkészült a teljes audio Biblia

A statisztikai adatok alapján, Magyarországon nagyságrendileg fél 
millió fogyatékkal élőről tudunk. Megközelítőleg 85 000 ember 
küzd látásproblémákkal: gyengénlátók, aliglátók, vakok és siketva-
kok egyaránt vannak köztük. Elsősorban számukra készült el a revi-
deált új fordítású Biblia (RÚF 2014) hangzó változata.
„A Biblia mindenkié!”
A Magyar Bibliatársulat főtitkárától megtudtuk, hogy bár korábban 
is volt az új fordítású Bibliának hangzó változata, az azonban nem 
volt teljes. Így 2014-ben a teljesség jegyében újra elkezdték, immár a 
legújabb revideált Biblia hanganyagát felvenni. „Nagyon sokan nem 
tudják mindig olvasni a nyomtatott Bibliát, számukra nagy segítsé-
get jelent az audio Biblia használata. Ez a mostani revideált új fordí-
tású Biblia már minden kommunikációs korlátot áttör” – emelte ki 
Pecsuk Ottó a hangos Biblia legfőbb előnyét, hiszen a reformáció 

emlékévében különösen fontos, hogy a Könyvek Könyve minél több 
emberhez eljuthasson, továbbadva a reformáció legfőbb üzenetét: a 
Biblia mindenkié.
„Kifejezetten a fogyatékkal élők számára indítottuk el - Hangzóbib-
liák vakok és gyengénlátók részére - elnevezésű programunkat, 
amelynek keretében egy napelemmel működő, speciális mp3 leját-
szóhoz (az úgynevezett MegaVoice-hoz) juthatnak. Ehhez ingyene-
sen juthatnak azok a látásproblémákkal küzdők, akik felveszik ve-
lünk a kapcsolatot és megigénylik az eszközt” – avatott be minket 
Ottó a hozzáférés részleteibe.
A csaknem két év alatt elkészült hangos Biblia az Európa Rádió stú-
diójában kelt életre. A felvételeken három hang váltja egymást, két 
férfi és egy női, akik felváltva olvassák a könyveket. „Nem töreked-
tünk arra, hogy celebek vagy híres emberek olvassák fel a bibliai 
könyveket, mert azt szerettük volna, hogy az üzenet és ne a tolmácso-
lója legyen a középpontban. Maga a hangfelvétel 5-6 hónap alatt el-
készült, majd kezdődött az ellenőrzés aprólékos munkája” mesélt a 
főtitkár a háttérmunkálatokról. A két éven át tartó, 6-7 embert fog-
lalkoztató projekt megközelítőleg 3 millió forintba került, mely a Bib-
liatársulatok Világszövetsége és a Magyar Bibliatársulat adományo-
zóinak támogatásával jöhetett létre.
Szeretnék áttörni a speciális csoportokat eddig elzáró fizikai határo-
kat, hiszen ők is igénylik a mindennapi Igét, és számukra valóban 
konkrét segítséget jelentenek ezek az eszközök. A tapasztalat azt mu-
tatja, hogy még mindig nagyon kevés fogyatékkal élő kapcsolódik be 
a gyülekezetekbe: a Bibliatársulat missziója a Biblia elérhetővé téte-
lével ennek a távolságnak a leküzdése, egészséges és sérült össze-
kapcsolása, segítve ezzel az egyházak küldetését, az evangélium hir-
detését, mert a Biblia Isten szava az emberhez, és ez a szó, mindig az 
adott ember nyelvén kell, hogy megszólaljon, legyen az egészséges, 
siket vagy látásproblémákkal küzdő.
           Forrás: http://reformatus.hu/mutat/12696/

A hangos Biblia igénylésének módja

Amennyiben szeretne igényelni Megavoice-t, (hangos Bibliát), kér-
jük, hogy vegyék fel velünk a kapcsolatot a lenti elérhetőségek egyi-
kén. Egy adatlapot és egy meghatalmazást szükséges kitölteni, mely-
ben segítenek a munkatársak. Ezt követően mi lehozzuk a Hangos 
Bibliákat és átvehetik az egyesület irodájában ügyfélfogadási időben.

A balmazújvárosi körzeti csoportot és minden érdeklődőt Ádám 
Istvánné várja az alábbi elérhetőségeken: Tel: 52/378-284,      
70/667-0901. Email: irenkee59@gmail.com
Ügyfélfogadás:
Balmazújváros: Liget Közösségi Ház, Debreceni u. 12

Látássérültek Észak-alföldi Regionális Egyesülete 
dr. Nagy Sándor elnök

folytatás a következő oldalon

Széchenyi az oktatásról 
,,Igazibb súly s erő az emberi agyvelőnél nincs.”

Sokasodnak azok a hírek, amelyek a hazai okta-
 tás visszásságairól tudósítanak. 
Számtalan írásomban szóltam már arról, hogy 
Széchenyi írásait ma is érdemes megszívlel-
ni. A legnagyobb magyar Hitel c. könyvében
kifejti, hogy a „tudományos emberfő mennyisége a nemzet igazi ha-
talma. Igazibb súly s erő az emberi agyvelőnél nincs”. Széchenyi 
ezen gondolata még időszerűbb a jelenben, mert a világgazdaságban 
érvényesülő humanizáció erősödik. A termékek értékét elsősorban 
nem a bennük lévő anyag határozza meg, hanem a korszerűsödést 
eredményező ötletek. 
Széchenyi a Kelet népében rámutat arra, hogy „az istenek egyedül 
azokat veszik pártfogásuk alá, kik legszebb ajándékukat – az emberi 
tehetséget – becsülni, kifejezni tudják”. A Világ c. könyvében 
megfogalmazza: „mennél több életrevaló intelligenciával bír egy 
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nemzet, annál nagyobb a közboldogság, s nemzeti dicsőség”. A legnagyobb magyar arra is rámutat, hogy „az értelmességet tágítani kell, a Na-
gyot, a Hallhatatlant csak azután vihetni végbe”. Széchenyi szerint ez a „tágítás” nehezen valósul meg „mert fajtánk anyagi, mint szellemi léte 
oly felette könnyű” ami a fejlődés akadálya. Néhány szó a lóverseny körül c. könyvében megfogalmazza, hogy „míg köztársaságunk minden 
ágán nem lesz elegendő tökéletesen kiképzett fő – nemzetünk sem erkölcsileg, sem anyagilag a civilizált nemzetek sorába nem áll”. Ezért is 
hangsúlyozza Naplójában, hogy „az ifjúság nevelése egy olyan országban, mely létéhez és szabadságához ragaszkodik minden honpolgárnak 
hazája iránti kötelességére, tökéletes kell hogy legyen”. Azonban 1819. május 25-én a legna-gyobb magyar arra is rávilágít, hogy „a nép és a 
tömeg nevelése a kormány kezében van. Egy nép csak akkor jelentős, ha uralkodói értelmesek, a nép pedig erős és egészséges”.
Több mint négy évtizedes középiskolai és főiskolai tanári munkám során megtapasztaltam, hogy a pedagógusnak a problémamegoldás és a 
kreatív gondolkodás fejlesztésére kell törekedni. A jelenleg érvényben lévő kormányzati elvárások nem ezt segítik elő. 
Egyetlen dolog, ami biztosnak látszik a környezetünkben az-az, hogy minden változik. Ezzel a folyamatos változással ugyanakkor tudnunk 
kell együtt élni. Vagyis adaptivitásra (alkalmazkodó képességre), problémamegoldó és döntési képességre, felelősségre és kommunikációra, 
együttműködésre és szolidaritásra van szükség. Ezt sürgetik a gazdaság szereplőinek visszacsatolásai, akik olyan egyedeket várnak el az isko-
láktól, akik stabil alapkészségekkel rendelkeznek, amelyekre alapozva az adott cég felépítheti a maga sajátos szakmai tudását.
Ma a kormánynak olyan oktatáspolitikát kell kidolgozni, amely Széchenyi azon megállapításából indul ki, hogy „nem a sok tanulás, könyvel-
nyelés és tudományt magába tömés fejti ki az embert valódi, higgadt okosságra, de a gondolkodásnak tisztasága és mélysége” igen.

Szechenyi az oktatásról c. cikk folytatása

Dr. Takács Imre

A Magyar Kultúra Napja alkalmából rendezett ünnepségen ,,Vessünk 
számot” címmel a Gajdos zenekar tagjai közül Szabó Adrienn 
(hegedű), Okos Tibor (fúvós), Vörös Dániel (bőgő) műsorában 
gyönyörködhetett a nagyérdemű. A gyönyörű dallamok felcsendülé-
sét Kányási Holb Margit textílművész munkájának átadása előzte 
meg, melyre különösen sok vendég érkezett. 
Margitka közszeretetnek örvend, így nemcsoda hát, hogy a Semsey 
kastély ,,teltházas” rendezvényként jegyezheti be ezt a szép délutánt.  
Időutazáson vettünk részt - zenében és történelmi visszatekintések 
sorában – egyaránt.

Az alábbiakban Dr.V.Szathmári Ibolya néprajzkutató, nyugalmazott 
megyei múzeumigazgató köszöntő gondolatait idézzük:

 ,,Tisztelt Vendégek, Kedves Megjelentek!
Abban a szerencsés helyzetben vagyok, hogy az átadás előtt a legille-
tékesebbel, magával az alkotóval, Kányási Holb Margittal szót ejthet-
tem arról, mi is indította Őt ennek a textíliának az elkészítésére, mi 
volt az elképzelése a mű megszületésével kapcsolatosan, mit és ho-
gyan sikerült megvalósítania, így most az Ő gondolatait is tolmácsol-
hatom, amiért ez úton is hálás köszönetet mondok Neki.

Tőle tudtam meg, hogy igen jelentős mértékben személyes indíttatás, 
egyfajta hiányérzet hívta létre ezt a munkát. Nevezetesen az, hogy már 
gyermekkorában, 8-9 évesen, amikor gyakran látogatta a kastélyt - 
testvérével együtt zene-órára jártak ide a nagy köztiszteletben álló és 
közszeretetnek örvendő Dr. Molnár Vince tanár bácsihoz -, erősen 
beivódott emlékezetébe, hogy milyen üres volt itt minden, üres a tér, a 
fal, üres a lépcső-pihenő oszlopa, gazdátlan, elhagyatott volt az épü-
let. Ez az érzés a későbbiekben sem enyhült, sőt csak tovább erősödött 
benne, látva a kastély sorsa alakulását, méltatlan, lepusztult állapotát.

Hiányérzete a kastély várva várt felújítását és avatását követően is 
megmaradt a tekintetben, hogy a különben igényesen, ízlésesen és 
szakszerűen berendezett miliőben szerette volna, ha valami még em-
lékeztetne a kastély történetére. Égett benne a vágy, hogy a maga sa-
játos, képi megformálásával megfogalmazza és megjelenítse azt, 
hogy mit jelenthetett a kastély a Semsey családnak, Újváros régi, ko-
rabeli lakóinak és jelenvalóvá tegye az élményt a ma itt élők és vala-
mennyiünk számára. Köszönet és hála Balmazújváros Önkormány-
zatának azért, hogy ötletét, elképzelését támogatta és megvalósítását 
anyagilag is segítette. 
Hogy Kányási Holb Margit ezen munka elkészítésére vállalkozott, 
nem lehet véletlen, hiszen aki egy kicsit is jobban ismeri Őt, az tudja 
mi mindent jelent neki Balmazújváros, a Szülőföld, bár Debrecenben 
lakik, de Balmazújvároson él, a gyermekkori és ifjúkori évek mái 
napig alapvetően meghatározóak számára.

Különleges és újszerű magának az alkotásnak a műfaji megjelölése, 
megnevezése is, mely szintén Tőle ered. Nem falikép, nem is csak fali 
textil, hanem emlék - textília, amivel már határozottan orientálja az 
ide belépő látogatókat, szemlélődőket. Egyértelműen emlékezni, em-
lékeztetni kíván a Kastély, Balmazújváros és a Semsey Család törté-
netére, a köztük lévő kapcsolatra. Méltó fogadóként kicsit elgondol-
koztatja, egy kicsit meditációra készteti az ide érkezőket, és minden-
képpen ráhangolódni kíván arra a miliőre, amit maga az épület áraszt, 
- s még beljebb lépve - az épület berendezése is kiválóan megjelenít.  

Kedves Vendégek!
Hogy Kányási Holb Margit mennyire megtisztelő feladatnak tartotta 
az emléktextília elkészítését és milyen alapossággal készült erre a 
munkára, mutatja azoknak a forrásoknak a köre is, amiket hosszasan 
tanulmányozott, segítségül hívott és fel is használt a végső forma 
kialakításához. Ezek között szerepelnek:
• a Semsey Családnak grófi címet adományozó oklevél festett címere, 
az oklevél díszítő indázata és a címer részletes leírása. A grófi címet 
Semsey Lászlónak 1907 – ben Ferenc József adományozta.
• Egy, a 19. század első feléből származó akvarell, mely a Semsey 
kastély parkját és a család életének hétköznapi jelenetét ábrázolja. A 
színes akvarell fekete-fehér átírásban képezi az Emlék-textil részét.
• Balmazújváros látképe piaci jelenettel a 19. és 20. század 
fordulójáról, háttérben a templommal és a kastéllyal.
• Kallós Oszkár udvari fényképész felvétele, mely Gróf Semsey An-
dor és gróf Károlyi Klára esküvőjét ábrázolja 1925. január 14-én. Az 
ifjú pár a balmazújvárosi Semsey vitézi szakasz körében látható, 
háttérben a vendégekkel.
• A Semsey kastély látképe a II. Világháborút megelőző időből.
Kordokumentumok – a címeradományozó oklevél, archív fotók, a 
hétköznapi életet ábrázoló egykori akvarell – álltak tehát rendelke-
zésére a kompozíció létrehozásánál, mely úgy épült fel, hogy a grófi 
címer és az archív fotókból és akvarell – képből álló, selyemre printelt 
applikáció, mely félköríves záródású képoszlopot alkot, a textília füg-
gőleges szimmetriatengelyében került elhelyezésre. A textília meg-
formálásánál mindenkor a megjelenített időszak jellegzetes kéz-
műves technikáit: a hímzést, a sújtással való díszítést, a rátét-techni-
kát, a tűhímzést, valamint egy mai technikát, a fotóprintet hívta segít-
ségül. Felhasznált selymet, pamutdüftint, fémből készült kézi paszo-
mányt és korabeli, antik dekorációs elemeknek is jutott hely, hogy a 
textília - történelmi korok hangulatát idézve - valóban emlék-textillé 
váljon.

A Csokonai (2004) és Ferenczy Noémi Díjjal (2013), Balmazújváros 
Díszpolgára elismeréssel (2009), valamint a Magyar Művészeti 
Akadémia köztestületi tagságával kitüntetett (2014) Kányási Holb 
Margit kiváló alkotói tehetségét tükrözi, ahogyan a

folytatás a következő oldalon
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különböző korokra jellemző dekorációs megoldásokból egy egységes textil-képet 
hozott létre. A képoszlop kompozíciós egységét erősíti pl. a szín- és tónusbeli 
azonosság, valamint a képeket összekötő dekoratív elem. Antik szalagdísz és 
fémszállal hímzett szimmetrikus motívum alkotja az ismétlődő, összekötő ele-
meket. A printelt fotók egyes részleteinek színes, műhímzett foltja pedig meg-
teremti a kapcsolatot a gazdag színezésű címer és a tónusban tartott képoszlop kö-
zött. A sújtással és hímzéssel megvalósított szalagimitáció a textília keret-
díszítményét, valamint a belső tagolását alkotja. Az ilyenformán létrejött textil – 

kompozíció tiszta, világos, könnyen áttekinthető és rendkívül dekoratív is egyben. 
A visszafogott színhasználat és a meleg tónusok kiválóan illeszkednek a környezet 
textíliáihoz, és a homogén, nagy falfelületekhez egyaránt.
Az alkotás tökéletes kivitelezéséhez Margitka kiváló munkáján túl garanciát 
jelentett az, hogy azoknál a technikai megoldásoknál – elsősorban a hímzésnél és 
zsinórozásnál –, ahol kevésbé volt járatos, olyan tehetséges kézműves alkotók 
szakmai közreműködését kérte, mint Radácsi Piroska népművészet mestere és 
Kormányos Lászlóné népi iparművész.
Kedves Vendégek!
Kányási Holb Margit pontosan meghatározta is, hogy milyen funkciót szán az 
elkészült alkotásának. Engedjék meg, hogy ezen megfogalmazását szó szerint 
idézzem, miután nála pontosabban senki sem tehetné azt.
Idézem: „A 2014 januárjában ünnepélyes keretek között átadott Semsey kastély 
rekonstrukciós felújítását követően, korszerű közösségi térként is a város földrajzi 
és emocionális központjába került. Ezt a sajátos, emotív kötődést jeleníti meg az 
Emlék-textil, mely korabeli dokumentumok felhasználásával készült. A textília a 
kastély belső terének legnagyobb falfelületét, a lépcsőforduló és pihenő 10 X 4 m-
es oldalfalát szándékozik díszíteni (maga az elkészült alkotás 360 x 130 cm 
nagyságú).
Az Emlék-textil zászlóra utaló arányrendszerével a kastélybelsőt jellemző 
ünnepélyesség hangulatához járul hozzá. A textília látványelemei, arányaival és 
tagoltságával összeköti a földszinti fogadótér és lépcsősor, valamint a felső szint 
galériájának nyitott terét. A felújítást követően, a külső és belső építészeti értékek 
megőrzése mellett a tér berendezése is illeszkedik a kastély puritán klasszicista 
jellegéhez. Az Emlék-textil áttekinthető kompozíciójával követi a klasszicizáló 
jelleget. Szinhasználatával és alkalmazott természetes alapanyagaival gazdagítja a 
tér „felöltöztetését”, de nem vonja el a figyelmet annak eleganciájáról, melyet a 
homogén, csak pilaszterrel tagolt falfelületek, a bordóra hangolt függönyök, 
szőnyegek, valamint a barnára festett fa korlátsor kölcsönöz a térnek.            A 
korszerű technikai feltételekkel ellátott, „modern” kastélyban - mely a kulturális 
élet mai színterévé vált - az Emlék-textil is hirdeti jelenlétével a kastély egykori 
tulajdonosainak kultúráját, meghatározó életét.  A textília emlékeztet képeivel, 
jeleneteivel, a Semsey család címerével a történelem és napjaink kapcsolatára. A 
reprezentatív közösségi teret, helytörténeti múzeumot, kiállítóteret, irodákat 
magában foglaló épületbe hosszú idő után beköltözött az élet, de fontos a múlt és a 
jelen idő egységének kifejezése is, melynek méltó módja lehet az Emlék-textil 
elhelyezése.
A település és a kastély, a Semsey család és Balmazújváros lakóinak ellent-
mondásos kapcsolatát szeretné feloldani ez az Emlék-textil, amely múltidézésével 
most vált időszerűvé. ” – eddig a Tőle kölcsönzött idézet.

Kedves Vendégek!
A Semsey Kastély felújítása óta eltelt két esztendő bebizonyította azt, hogy a 

kastély rendbehozatalával, átadásával itt, Balmazújvá-
roson lehetőség nyílt olyan rendezvények felválla-
lására, amiről korábban szinte álmodni sem lehetett, 
mint pl. a műtárgy aukció, vagy a nagyszabású kiállí-
tások megrendezése – de természetesen mindehhez 
kellettek az ötletek, kellettek a megvalósítást segítő és 
támogató emberek, intézmények és szervezetek is. 
Köszönet illeti mindazokat, akiknek szerepe volt ezek-
nek a programoknak a megvalósításában, ezzel mint-
egy eleget tettek annak a Veres Péter – i gondolatnak is, 
amit már nagyon sokszor és nagyon sok helyen em-
legettek 1939 – es megszületése óta, hogy „Ide kell hoz-
nunk a nagyvilágot, ide kell hoznunk mindent, ami 
szép, ami jó, ami nemes és amit érdemes.” De legalább 
ilyen fontos a helyi értékek megbecsülése, megőrzése 
és továbbéltetése is, amiben Balmazújváros ugyancsak 
példa lehet mások számára, elég, ha csak a Német 
Nemzetiség Hagyományok Háza és gyűjteménye, vagy 
a Mónus Béla fafaragó alkotásait bemutató Pásztorok 
Tere létrehozását említem az utóbbi időkből. Ebbe a 
vonulatba tartozik a Semsey Kastély felújítása és áta-
dása, vagy ez a mai rendezvény is. 

Vajon tehetnénk-e szebbé, emlékezetesebbé a Magyar 
Kultúra Napját itt Balmazújvároson mással, mint 
Kányási  Holb Margit Emléktextilje átadásával?

Úgy gondolom – nem, hiszen mindaz a gondolatiság, 
mindaz az érzelem, amit alkotásában megfogalmazott 
és megjelenített, azokból az élményekből és emlé-
kekből táplálkozik, amit az első perctől kezdve itt, hely-
ben magába szívott, magába szívhatott, a számára ma is 
legfontosabb szülőföld értékeit és hagyományait épít-
hette be és alkothatta újjá korszerű, sokféle technikát 
ötvöző és megjelenítő textíliájába. A Kastély, a kastély-
hoz kötődő Semsey Család már a Magyar Kultúra ré-
szei, mától a kastély részét képező textília is,- mely 
Holb Margit 15. munkájaként talál otthonra itt, szülő-
városában - kultúránk, a magyar képző- és iparművé-
szet szerves részévé vált. Szívből gratulálunk munkájá-
hoz! Kérem, fogadják alkotását olyan szeretettel, ami-
lyen szeretettel nyújtja Ő is át Balmazújvárosnak és 
lakosságának.”



2017. január

G-CE EV NÜ T RY UG MA
N

BALMAZÚJVÁROS

Tel.: (30) 580-7555

Önnek gond?

Mi megoldjuk!

Hívjon minket bizalommal!

Olcsóbb lett az internet

Részletkért érdeklődjön az 
ügyfélszolgálaton
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40Mbit/s csomag ára 

Valamennyi csomagunk ára csökkent. 
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Tisztelt Megemlékezők, Kedves Mindnyájan!
Ma három emlékhelyen róhatjuk le tiszteletünket kedves Földijeink előtt, akiket kényszermunka -
táborba hurcoltak alaptalanul és igazságtalanul.  
(Németfalusi Református templom, Semsey kastély parkja, Hagyományok Háza)
Áldozatok lettek, mert életüktől fosztotta meg a jogtalan elhurcolás és áldozatok akkor is, ha 
visszatértek közénk és akár ma is velünk vannak. Áldozatok lettek az itthonmaradottak, a szülők, 
gyerekek, a családtagok. Ők úgy tudták és tudják elmondani, mi történt velük, hogy minden 
mondatuk vádiratnak felel meg, az ember elleni, az igazság elleni büntettben.
Akik ma itt vagyunk, azért tudunk megrendülten emlékezni, mert valódi ismereteink vannak a 
deportálásról. Valódi ismereteink, valódi átéléseink és megrázó élményeink. 
 Mitől valódi, ha nem voltunk ott? Attól valódi és attól igaz, hogy a szüleink hangján hallottuk a 
történeteket, a rokon, a szomszéd, a kedves ismerős jól ismert hangján, s olyan szavakkal, 
amilyeneket sose hallottunk tőlük azelőtt. Szavaik összecsengtek, s tudtuk, hogy igaz.
Az ő szavaik elénk varázsolták a megdöbbenést, a tehetetlenséget, a telet, majd a hosszú utat, a 
bányát. A lityinánt, a nacsalnyik 

valóságos ember lett. Átéltük a hideget, a tetvek marását, a lázat és a 
gyászt. 
Azért éltük át, mert velük élhettük át. Ők közülünk valók voltak, s mi 
közülük valók voltunk.  Az ő szavaik hallatán, az ő valóságos érzéseik 
nyomán az élmény a mienk is lett. Az élményből általunk lett máig tartó, 
elevenen élő emlékezet.  
Van valamink tehát, amit tőlük kaptunk! Talán mégsem gondolunk arra, 
hogy a mi hangunk is igaz lehet valakinek és valóság lehet valakinek. A 
gyermekeinkre gondolok, ők azok. Itt mindnyájunknak közös tudása van 
valamiről, sok-sok árnyalatban, számtalan részletben, csak ezt nekünk 
össze kell adnunk!
Az emlékek felidézésével, élményeink megosztásával és közreadásával 
tegyük folytonossá, elevenné az emlékezetet. Írjuk le, mondjuk el, s 
legyen bátorságunk egymás mellé rakni a visszaemlékezést! Talán mi 
nem is tehetünk többet, de ezt a szeretet okán és a szeretet jogán meg kell 
tennünk! 
Ebben a tettünkben majd tisztán tekinthetünk vissza szüleinkre, s tisztán 
láthatjuk magunk előtt gyermekeink generációit.  
(Kérem, hogy helyezzük el az emlékezés virágait.)

   

2017. 01. 15.
Koszorúzás a Németfalusi Közösségi Ház emléktáblájánál      

 Kányási Holb Margit

Melkó Károly biológia-testnevelés szakos tanár. A diploma megszerzése után 
feleségével együtt 1984-ben érkezett városunkba, és attól kezdve az akkori I. 
Számú Általános Iskolában dolgozik (Balmazújvárosi Általános Iskola Kalmár 
Zoltán Tagintézménye).
Munkája során hamar megmutatkozott szakmai hozzáértése, gyermekszeretete 
és a testnevelés-tanítás iránti elkötelezettsége. 1991-ben iskolánk testnevelés 
tagozatos lett, és Melkó Károly az egyik mozgatórugójává vált ennek a 
munkának. Nagyon jó érzékkel ismeri fel a tehetségeket, és fejleszti a bennük 
lévő képességeket. 
Olyan tanáregyéniség, aki saját életével ad példát. Több volt tanítványa mára 
már edző vagy testnevelő tanár. Kollégái és tanítványai körében tekintélyt 

vívott ki magának kiváló szakmai tudásával (amelyet a kezdetektől a mai napig folyamatosan fejleszt), emberi tartásával és nem mellékesen 
kiváló humorával.
Sokoldalú, gazdag egyéniség, akinek pedagógiai munkája is kiváló. Számos jó osztályközösségnek volt a mozgatórugója az elmúlt évek során. 
Az eltelt több mint három évtized alatt testnevelő tanári, de különösen kézilabdaedzői munkájában kiváló eredményeket ért el. 24 alkalommal 
szerepelt valamilyen kvalifikációs bajnokság országos döntőjében. A IV. korcsoportos lány kézilabda diákolimpián 251 együttesből megyei, 
majd országos elődöntőbeli elsőség után, 100%-os teljesítménnyel megnyerte lányaival a miskolci döntőt is. Ezzel csapata Magyarország 
kétszeres diákolimpiai bajnoka lett. Jelenleg – trénerként - akkreditált szivacskézilabda tanfolyamokat tart országszerte.
2017. január 16-án Hajdú- Bihar megyéből Melkó Károly vehette át a 2015/2016. tanév Diákolimpia legeredményesebb testnevelője díjat a 
Magyar Tudományos Akadémia Kodály termében. Tantestületünk valamennyi tagja nevében szívből gratulálunk Neked, Karcsi! Jó egészséget 
és munkád során érdeklődő, tehetséges, ügyes gyerekeket kívánunk!

Kalmár Zoltán Tagintézmény tantestülete

Diákolimpia legeredményesebb 

testnevelője díj birtokosa

MELKÓ KÁROLY 
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Ne feledjük, hogy a balesetek szinte mindegyike emberi hibára vezethető vissza, ezért meg-
előzhetők lennének. A Balmazújvárosi Rendőrkapitányság ismét felhívja a gyalog vagy ke-
rékpárral közlekedők figyelmét, hogy tartsák be a KRESZ szabályait. 
A rendőrök tapasztalatai azt mutatják, hogy a Kastélykert utca élelmiszerüzlet melletti szakaszá-
nál, a Veres Péter utca belvárosi üzletsorai, továbbá a Debreceni utcán a kávéház és Semsey Kas-
tély közötti részén továbbra sem csökkent a szabálytalankodók száma. Sokan még mindig kike-
rülik a jelzőlámpával ellátott gyalogos-átkelőhelyeket és a két kijelölt gyalogos-átkelőhely kö-
zött, szabálytalanul és balesetveszélyes módon, a gépkocsik között kelnek át a több sávos úttes-
ten.Tavaly a rendőrkapitányság illetékességi területén a kerékpárosok által okozott balesetek szá-
ma kiemelkedően magas volt a személyi sérüléssel járó balesetek között, amelyek legtöbbször a 
szabálytalan balra kanyarodás miatt következtek be.
Képes biztonságosan és szabályosan közlekedni kerékpárral?
Amennyiben bal kezét kerékpározás közben oldalra tudja tartani és miközben a bal válla 
felett hátra tud nézni, 10-20 méteren keresztül és biztonságosan tud így haladni, akkor nem 
lehet gond egy balra kanyarodásnál. Viszont ha ezt nem tudja kivitelezni, akkor csak a vélet-
lenen és a mögötte közlekedő figyelmességén múlik, hogy épségben hazaér-e. Mindemiatt ké-
rünk minden olyan kerékpárral közlekedőt, aki ezt a manővert biztonságosan nem tudja 
végrehajtani, hogy fokozott óvatossággal, inkább a kerékpárról leszállva, gyalogosként 
keljen át az úttesten. Az elkövetkezendő időszakban a hasonló balesetek megelőzése érdekében 
a gyalogosoknak és kerékpárosoknak rendőri ellenőrzésekre kell számítania a városban.

Balmazújvárosi Területi Balesetmegelőzési Bizottság

Ma felvettem egy stoppost Nagykőrösön. 
(Munkásruha, szarráázva, mongoloid, 150 
cm, 50 kg vasággyal, meggyötört fej, becsü-
letes tekintet)
- Hova? 
- Nyíregy!
- Na akkor gyere valameddig elviszlek! Hon-
nan jössz?
- Pécsről!
- Stoppal?
- Nem, gyalog!
- Mi van?! Komolyan?!
- Komolyan!
- És mióta nyomod?
- Hétfő délután óta jövök.
- És hol vannak a cuccaid?
- Ottmaradt a főnöknél.
- Milyen főnöknél?
- Akinél dolgoztam.
- Mit csináltál?
- Erdészeti munkára kerestek segédmunkást, 
arra jelentkeztem. Nyolcvanezret ígértek fe-
ketén egy hónapra plusz koszt, kvártély, hát 
elmentem Nyíregyházáról Pécs mellé Erzsé-
betre dolgozni. Reggel hattól dolgoztunk né-
gyig, utána kaptunk egy kiadós vacsorát. Én 
döntöttem, a másik kettő zalaegerszegi alko-
holista szedte szét a nyárfákat.
- Egyszer ettetek?
- Igen este, de azt legalább megettük, finom 
volt. Egy csárdából kaptunk mindig maradé-
kokat.
- Az kemény, és miért gyalogolsz?

- Hétfőn lett volna a fizetés, de a főnök azt 
mondta, hogy annyi pénzt fog adni, 
amennyit eddig adott, semmit, ha így nem 
akarunk tovább dolgozni, akkor húzzunk a 
picsába. Hát eljöttünk!
- És nem vertétek ki belőle a béreteket?
- Hát a saját portáján megütni valakit mégis-
csak vétek volna…
- Én biztos adtam volna a pofájába!
- Nem akar az ember magának bajt…csak az 
irataimat ne hagytam volna ott.
- Mert azokat ott felejtetted?
- Nem. Elkérte múlt héten, hogy kell a szer-
ződéskötéshez a könyvelőnek a személyi, 
lakcímkártya, adós meg tb kártya, meg a jo-
gosítvány is.
- És nem adta vissza?
- Nem. Azt mondta, hogy örüljünk, hogy 
nem veret minket agyon!
- Az igen! És ti meg fogtátok magatokat és 
elindultatok gyalog?
- Igen, de a két zalai megoldotta, elloptak 
egy-egy Stihlt.
- És te nem nyúltál le semmit?
- Ááá, nem akartam én gondot a főnöknek, 
biztos pénzért vette ő azt.
- De ingyen dolgoztatott egy hónapig!!!
- Hát igen, meg jólelkű, becsületes Istenfélő, 
jó magyar ember vagyok én, nekem nem kell 
a másé.
- A két másik muki elhozott két fűrészt, te meg 
minden nélkül csak úgy elindultál Pécsről 
Nyíregyre?
- Erzsébetről, de igen. Egyébként nem sze-
rettem velük aludni, mert ezek boroztak min-
den este, meg csúnyán is beszéltek.
- Aha, és táska, kabát?
- A főnök kocsijába maradt minden, csak az a 
baj, hogy hétfőn ettem utoljára.
- Mivan?! Ott van a táskám a hátsó ülésen 
van benne egy narancs, edd meg!
- Ááá nem akarok én más táskájához nyúl-
kálni.

- Mondom, vedd el !
- Tolja az orrom alá!(a kocsi mutat 135-öt)
- Nyisd hát ki!
- De nem akarok bele turkálni.
- Ott van felül, vedd hát ki!
Kivette, megköszönte kb 15 másodperc alatt 
befalta, majdnem héjastól.
- Na te éhes vagy tényleg! Megállok egy kút-
nál, veszek valami pogácsát!
- Ááá nem kell.
- Na jó, megállok!
- Tele lesz- mondom a kutas gyereknek.
- Lemossam az ablakot? - kérdezi a kis csó-
ka.
- Dehogy, hagyjad csak!
- Egy pár pogácsát adsz, kedves?-kérdezem 
a pultoscsajt.
- Nincs csak ilyen mirelit szar szendvics!
- Hát a mirelit szart nem csípem, csak a nyers 
kakát! Nem nekem lesz. Neki!
Mutatok a kis fickóra, aki csak elkezdte le-
mosni az ablakomat és úgy néz ki mint Jé-
zus, de Batu kán reinkarnációjában, piszko-
sul lerongyolódva. Elmondom neki a sztorit, 
hogy negyedik napja úton van a muki Pécs-
ről és itt szedtem fel a falu határában. Az Ur-
szula nővér fejű csaj megsajnálja és ad egy 
csokit, hogy azt ő küldi a kis embernek. A 
szart megmelegíti, fizetek, megköszönöm.
Beülünk a kocsiba és ő elkezdi komótosan 
becsipegetni, azt az igénytelen közel ezer 
forintos, 50 cm-es zacskós szendót, úgy 
hogy egy szem morzsa se essen kárba, meg a 
kocsi kárpitjára véletlen se hulljon semmi.
- Még nagyon éhes vagyok, de ezt a csokit 
csak haza viszem Atillának!
- Ki az az Atilla?
- A kisfiam. 
- Szevasz! Varga László.
- Tóth Atilla, két l-lel!
- Két l-lel?
- Igen, édes szülőapám ragaszkodott hoz-
zá…

folytatás a következő oldalon
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- Hány éves a gyerkőc?
- Hat.
- Ők tudják, hogy mi a helyzet?
- Szombaton beszéltem velük, akkor azt 
mondta a kedvesem, hogy siessek, mert még 
egy kenyeret tudnak venni, aztán semmi 
február 5-ig, akkor kapja meg a közmunka 
után a fizetést. Szegények azt hiszik, hogy 
jövök a rengeteg pénzzel, a kicsi meg várja 
az ajándékot és így legalább nem megyek 
üres kézzel.

(Magamban bőgök, majdnem kifelé is)

- Hazaviszlek Nyíregyre!
- Ááá nem kell, valahol majd tegyen ki!
- Akkor meg elviszlek Balmazon a vasútállo-
másra!
Nem mond semmit. Elalszik. Mikor megri-
ad, kérdezgetem:
- És hol aludtál?
- Nem aludtam, folyamatosan menetelek, 
mint a Doniak tették, akaratból!
- Az út mellett?
- Nem, a füvön, meg az árokban.
- És hogy bírtad? Tudnál még menni?
- Valahogy csak haza kell mennem.
- De nem vett fel senki?
- Nézzen már rám! Az se tudom maga miért 
vett fel!
- Nem fáztál?
- Dörzsölgettem magam, mikor fáztam.
(Megint alszik egyet. Nem büdös. Körmei 
ápoltak, arca mélyen barázdált, erős pofa-
csont, csíkszem, tisztára mint egy mongol.)
- Szegény fa!-mondja
- Milyen fa?

- Az az előző!
- Amelyik meg volt dikicselve?
- Az! Nagyon nehéz lesz neki így tovább élni. 
Csúnya, nagy sebet hagyott, aki vágta.
(csak lesek)
- Egyébként mi a szakmád?
- Semmi! Hatodikat jártam, mert édesszüleim 
betegek voltak és dolgozni kellett.
- És miket dolgoztál?
- Voltam kőművesnél, kertészetben, erdészet-
ben, szőlőben, tudok kaszálni kézzel, géppel, 
traktorral, amivel kell.
- Hány éves vagy?
- 40
(kb 65-nek nézem)

Beérek Balmazra, megállok a Kisvirágnál.
- Itt egy cigi, én meg beszaladok veszek egy 
dobozzal, ami meg ebben maradt, azt oda-
adom.
- Ááá nem kell, elég lenne papír, eddig is csik-
kekből tekertem, mert kedden elfogyott a do-
hányom.
(Veszek egy cigit magamnak, elmesélem köz-
ben Editkének, hogy mi van. Ő kedvesen ki-
keresi, hogy csórikámat melyik vonatra tu-
dom felrakni és hogy van a csatlakozás. Kö-
szipuszi
Kimegyek. A kis figura sehol. Keresem, hát a 
Vízmű sarkánál hugyozik. Elrakja. Odajön. 
Elnézést kér a pisilés miatt.)
- Jól van gyere, kimegyünk az állomásra!
- Itt is jó sok cigány van!- ennyit mond szépen 
fejlődő, szeretett városunkról.
(Az állomáson kérek egy jegyet a nénitől, aki 
mondja hogy a csatlakozásnál egy sebes vo-
natra tud átszállni, amire pótjegy kell. )
A kis barátom rögtön rávágja:

- Ááá nem kell, majd megyek egy másikkal, 
tudok várni egy két órát vagy hatot vagy bár-
mennyit…
- Persze kérem a pótjegyet, köszönöm! Na ez 
a jegy, ez meg a pótjegy! Gyere adok valamit 
a fiadnak, meg ott van kocsiban a csoki is!
- Köszönöm!
- Maradt még 3500 Ft a tárcámban ezt is 
odaadom, meg ezt a kis aprót, hogy kihúzzá-
tok  ötödikéig.
- Ááá nem fogadhatom el!
- Na rakd csak el, meg ezt a madaras kiad-
ványt is! Én is kaptam!
- Nagyon szépen köszönöm, nagyon köszö-
nöm, de hogy fogom én mindezt meghálál-
ni?
- Nem kell sehogy!
- De valahogy csak kéne!
- Nem kérek semmit! Menj haza a családod-
hoz!
- Nagyon köszönöm Isten áldja meg magát!
- Téged is, na jó utat!
Fordulok kifelé, kopogtat az ablakon. Lehú-
zom.
- Na mi az?
- Adja meg a címét!
- Az enyémet? Minek?
- Csak összeszámoltam, hogy 5140 Forintot 
adott és ha ötödikén nem is, de hatodikán 
vagy hetedikén szerintem a posta elviszi, 
mert van olyan, hogy a postásunknak én oda-
adom, a maguk postása meg házhoz viszi.
- Nem kell visszaküldeni, hagyja csak!
- Én még soha nem tartoztam senkinek és 
nem is akarok! Kérem adja meg, hadd kül-
döm vissza, ha sikerül!

Megadtam és hazamentem...

Varga László

Stoppolt történet c. cikk folytatása

február 25 (szombat) 10-17 óra

Kraut und Prai „kródumpraj“ 
országos főzőverseny

a Németfalu főutcáján és a 
Német nemzetiség közösségi épületében, 

a Hagyományok Házában.

Napközben: játszóház, zenei- 
és tánccsoportok bemutatói, 

nyitott múzeumi terek látogatása,
előadások, kézműves 

Büfé egész nap.
Bál a Kőnig Sportcsarnokban

Takács Erika 06-70-932-2891, illetve a plakátokon olvasható!Bővebb infó: 

temékek vására.

Január 27- március 12.
A Hajdú-Bihar Megyei Népművészeti Egyesület 35 éves 
jubileumi kiállítása Helyszín: Semsey Kastély

Február 15. (szerda) 10.30 és 13.30 óra
Gyermekszínházi ea: A CSILLAGSZEMŰ JUHÁSZ 
a Csodamalom Bábszínház és HUZELLA PÉTER közös 
előadása. Jegyár: 850 Ft. Helyszín: VPKK-Soós Imre Színházterem

Február 18. (szombat) 14 óra 
TÉLŰZŐ MASKARÁDÉ
kézműves foglalkozás, népzene, néptánc, tűzgyújtás, téltemetés,tea, 
fánk és zsíroskenyér. Közös rendezvény a Himes Néptáncegyüttessel
Bővebb infó a plakátokon és a műv. ház facebook oldalán olvasható!
Helyszín: Kulturális Központ előtti tér és Pódium terem

Február 19. 16 óra- Lego Batman - A film - 3D
Február 19. 18 óra - A sötét ötven árnyalata

Február 21. (kedd) 14 óra
Könyvtárba a legjobbakkal! Irodalmi program részeként a 
könyvtár vendége Térey János író, költő, drámaíró, műfordító
Az esemény moderátora Bednanics Gábor irodalomtörténész, 
kritikus. Helyszín: Lengyel Menyhért Városi Könyvtár

Március 3. (péntek) 17 óra
Bagi Zoltán Péter történész, levéltáros, egyetemi tanár A hajdúk 
szerepe a történelemben című előadása. Helyszín: Lengyel Menyhért 
Városi Könyvtár

MOZI
Kedvezményes fürdőgyógyászati kezelések a balmazújvárosi 

Kamilla  Gyógyfürdő Gyógyászatán  2017-ben is!

15x4 gyógyászati kúra igénybevétele esetén az önrész 

18.000 Ft helyett 13.500 Ft! A helyszínen 13.500 Ft kell fizetni 
melyből balmazújvárosi nyugdíjasoknak 9000 Ft, városkártyával 
rendelkező egyéb lakosoknak 4500 Ft visszaigényelhető. A kúra 
igénybevétele esetén 50 %-os kedvezményt biztosítunk Önnek a  

szaunajegy árából a kezelések napján.  

Gyógyuljon és kényeztesse magát munkaidejének 
lejárta után is!!! 

Felvilágosítás és információ:  52/821-400
www.kamillafurdo.hu
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folytatás a következő oldalon

A vezetőedzőnk után, a tulajdonos önkormányzatunkat a Sport Kft-ben 
képviselő (aki egyben az Országgyűlésben is képviselőnk) dr. Tiba 
István-t kérdeztem az őszi teljesítményünkről, az esetleges változá-
sokról, és a sporttal kapcsolatos beruházásainkról.

- Hogyan értékeli csapatunk őszi teljesítményét?

Először is megragadnám az alkalmat, hogy a szurkolóinknak, a csa-pa-
tunk tagjainak, edzőinek, vezetőinek, s egyáltalán minden Balmazúj-
városinak boldog, egészségben, sportsikerekben gazdag Újévet kíván-
jak!
Az őszünkre rátérve, az összképet tekintve elégedettek lehetünk. Volt 
ugyan néhány olyan mérkőzés, amely nem úgy sikerült számunkra, 
ahogy azt reméltük volna, viszont voltak olyanok is, melyeken felül-
múltuk a várakozásainkat. Itt mindjárt ki is szeretném emelni a szurko-
lóinkat, akiknek az aktivitása is nagyban segítette az együttesünket 
abban, hogy egy ilyen őszünk lehetett.

Végig az élmezőnyben voltunk, vagyunk, s volt egy olyan időszak is, 
mikor hat pont volt az előnyünk a mezőnnyel szemben. Milyen vissz-
hangja jutott el ennek Önhöz? 

Ez nagyon sokakat meglepett, de elsősorban azokat, akik nem ismerték 
eddig az együttesünket. Mi  tisztában voltunk azzal, hogy egy remek, 
nagyon jól összeállt gárdánk van, hiszen évekig ennek a megteremtésén 
dolgoztunk, s dolgozunk a továbbiakban is.

Hat bajnoki és a stadionavató mérkőzésünket közvetítették az elmúlt 
félévben a televíziók. Ha csak tévéreklámokkal szerettünk volna ilyen 
országos figyelmet elérni, az óriási összegbe került volna. S végig pozi-
tívan beszéltek rólunk.

Egyrészt azért is választottak ki bennünket közvetítésre, mert végig a 
dobogón álltunk, látványos mérkőzéseket játszottunk, valamint jellem-
ző volt ránk, hogy megalkuvást nem ismerve, végighajtottuk a kilencven 
perceket. Voltak olyan közvetítések, mikor a stúdióban a szakértők a 
meccsek előtt nekünk kevesebb esélyt adtak a győzelemre a nevesebb 
ellenfeleink ellen, amire gyakran sikerült rácáfolnunk. Ugyanis mérkő-
zéseken nem a „nevek”, hanem az emberek teljesítményei számítanak, s 
nekünk egy nagyon egységes, jó csapatunk van. Olyan, amilyet sok vá-
rosban szeretnének.

Érkezők, távozók lesznek a télen a keretünkben?

- Máté János visszatér Gyirmótra, Varga Kevin a DVSC-hez, míg Istenes 
Eriket egy NBIII-as együtteshez kívánjuk kölcsönbe adni. Érkezőkről 
nem tudok beszámolni. Egy nagyon kiegyensúlyozott, stabil keretünk 
van, amely a sűrített, vasárnap-szerda-vasárnap bajnoki programban is 
kellő mozgásteret biztosított a szakmai stáb számára.  Persze, ha esetleg 
találunk egy olyan labdarúgót, aki emberileg, mentalitásban is beleillik a 
csapatunkba, s szakmailag is tud pluszt jelenteni, ráadásul meg is 
fizethető számunkra, akkor lehet szó a leigazolásáról.

Edzőtáborunk lesz a felkészülés alatt?

- Tervezzük, ugyanis kiszámíthatatlan, hogy milyen lesz az idő a felké-
szülés során itthon. Úgy néz ki, hogy egy támogatónk segítségével 
február 2- és 12. között Törökországban készülhetünk.

A nagyszerű szereplésünk méltán kelthette fel a játékosaink iránti 
figyelmet is. Mi a klubunk álláspontja, ha most télen történik megke-
resés?

Minden labdarúgónknak élő szerződése van, s a jelentős terveink meg-
valósulásához szükség is van mindenkire. Persze, ha valakiért nagyon 
sok pénzt ígérnek, akkor elgondolkodunk az ajánlaton. De akkor sem 
biztos, hogy rábólintunk, ugyanis a komoly céljaink a bajnokságban 
elsőbbséget élveznek. Úgy érzem, hogy itt minden feltétel adott a já-
tékosaink - beleértve a korábban korosztályos válogatottakban szere-
pelteket is- további fejlődéséhez.

Ugyanez a „keresettség” igaz lehet a szakmai vezetésre is. Tamás 
neve felmerült a Mezőkövesd kapcsán is a napokban.

Ez csak „kacsa” volt, de számítottam rá, hogy be fogják dobni. A 
csapathoz hasonlóan a szakmai stábunk is kiemelkedően teljesít. A 
kapusedzőtől, a gyúrótól kezdve a vezetőedzőig egy tökéletes egy-
séget alkotnak. Feczkó Tamás nem titkolt célja, hogy magasabb osz-
tályban is kipróbálhassa magát, s ezt reményeink szerint nálunk is 
elérheti. Ezért minden tőlük telhetőt meg is tesznek a segítőivel, és a 
játékoskeretünkkel együtt. Elmondhatom, hogy korrektség 
jellemző a kapcsolatunkra.

Tavasszal kell beadni a következő bajnokságra a licenckérelmeket. 
Mi melyik osztályra kérjük ezt?

Az NBI-re, amit meg is ígértem a csapatnak. Tavaly még nem volt 
ehhez adva minden feltétel, de ebben is sikerült előrelépnünk.

A licenckövetelményeknél miben van a legnagyobb különbség az 
NBI és az NBII között?

Néhány ponton van differencia. Biztosítanunk kell néhány olyan 
személyi feltételt (pl nyelveket beszélő munkatársak), amellyel je-
lenleg még nem rendelkezünk, de ez megoldható. A legnagyobb 
különbség, hogy az NBI-ben már beléptető rendszert kell működ-
tetni.

Többször hallhattuk Öntől, egy komoly támogató még kellene a csa-
patunk mellé, hogy még komolyabb céljaink lehessenek. Ezt Újvá-
rosról nemigen várhatjuk, de országosan is sok első-, és másodosz-
tályú klubnak vannak ilyen vágyai. Ez egy nagyon nehéz feladat.

A csapat teljesítménye feljogosít bennünket arra, hogy itt is javul-
janak a kilátásaink. A sikeres, szimpatikus, közönségszórakoztató 
játékunk nem csak a dobogóra segített fel bennünket, hanem a 
figyelmet is felkeltette irántunk. Együttesünk megjelenésben, visel-
kedésben és a pályán is sokat tett azért, hogy egy nagyobb, tehe-
tősebb vállalkozás szeme megakadjon rajtunk. Itt a létesítmény-
helyzet kiváló - nem ennek a megteremtéséhez várunk támogatót -, 
így olyasvalakinek az érkezését szeretnénk, aki a futballban, a sport-
eredményekben akar sikereket elérni.

Az utánpótlásunknál új elem a sport szakgimnáziumi osztály. Milyen 
tapasztalatok szűrhetők le az első félévvel kapcsolatban? 

Ehhez még elég rövid ez az eltelt idő, de én optimistán látom a jövőt 
itt is. Ennek jele például az, hogy a helyi középiskola futsal-együt-
tese - mely a klubunk utánpótlására épül- bejutott az országos döntő-
be, amihez meg kellett nyerniük a megyei versenysorozatot, első 
vidéki együttesként, mindegyik debreceni ellenfelüket megelőzve.

Az ősszel már kipróbálhattuk a termálvízre alapozott pályafűtésün-
ket. Hogyan működött ez?

Ez akkor történt, mikor azok a nagy esőzések voltak, s szerettük 
volna minél hamarabb játékra alkalmassá tenni pályánkat. A rend-
szer jól vizsgázott. Jelenleg ez nincs üzemben, mint ahogyan egyet-
len, erre alkalmas magyar pályán sem. Viszont, ha a február 19-i 
hazai bajnoki nyitányon, a Békéscsaba elleni találkozóra ez szüksé-
ges lesz, például a fagyott talaj okán, akkor természetesen napokkal 
korábban ezt be fogjuk kapcsolni

Egy októberi kormányhatározat szerint az önkormányzatunk 150 
millió Ft támogatásban részesült a sportlétesítményeink fejlesz-
tésére. Mire kívánjuk ezt költeni?

Ebből elég sok mindent kívánunk megvalósítani. A munkacsarnok-
nál, és a hozzá tartozó helyiségeknél új oszlopok lettek elhelyezve, 
az új VIP helység megépítése, és statikai indokoltsága miatt, így 
ezeket helyre akarjuk hozni. 
A stadion alatti, még kihasználatlan részeket is be akarjuk építeni. 
Egyrészt, hogy a tao-s forrásból vásárolt pályakarbantartó gépe-
inknek megfelelő elhelyezést biztosítsunk, másrészt fizikoterápiás-, 
edzői szobát akarunk kialakítani, valamint a vendégszektor alatt egy 
konditermet is. Ide a felszereléseket tao-s forrásból kívánjuk be-
szerezni. Itt olyan gépek is lesznek, amilyenek Balmazújvároson 
még nem, ezért ezt meg kívánjuk nyitni az újvárosi sportolni, 
kondizni vágyók részére is. 
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A főlelátó mögötti részt rendbe akarjuk rakni, s itt új par-
kolók is lesznek. Ám ezen a területen a legnagyobb vál-
tozás a Böszörményi úti edzőközpontunkban lesz, ahol ed-
dig megoldatlan volt a sportolók, és a szülők megfelelő 
parkolása. 
Aztán öltözőket, a sajtószobát, és egyéb helyiségeket fo-
gunk bútorokkal ellátni. 
Az edzőközpontunkban egy „dinamikus láberő pálya” ke-
rül kialakításra. Ugyanis ezeket a gyakorlatokat jelenleg az 
élőfüves pályáinkon végzik, ami nagyon komoly igény-
bevételt jelent a játéktér számára. Ezen az új, egy dombbal, 
lejtővel is ellátott pályán viszont nem baj, ha „kimegy a fű”. 
Egy kondipark, és az eszközök tárolására egy szertár is fog 
majd épülni. Az új öltözők előtti középiskolai épületet is 
rendbe akarjuk hozni, s ezzel az egész épületegyüttes egy-
séges lesz.
A terveink szerint minden csapatunk ebben a komplexum-
ban fog öltözni, és edzeni.
Az ősszel tapasztalhattuk, hogy a nagyobb esőzések után 
csak nehezen tudott a centerpályáról elmenni a víz. Úgy-
nevezett „cső-vakondot” is bevetettünk a probléma tisztá-
zására. Az újvárosiak tudják, hogy ez egy mélyen fekvő te-
rület, s innen a műfüves-, élőfüves pályákról, a stadionból, 
a fürdőből, és a hamarosan megépülő uszodából is el kell 
vezetni a vizet. Ezt kívánjuk mi pályák melletti belvíz elve-
zető árokkal elősegíteni, ami bele fog illeszkedni a közeljö-
vőben kialakítandó egységes városi belvízelvezető rend-
szerbe. 

Az uszodaépítésre, a korábbi 400 millióhoz kaptunk 
további 100 millió Ft támogatást.

A nyáron kiírt közbeszerzési pályázat eredménytelen lett, 
ugyanis annyi pénzből egyik jelentkező sem tudta volna 
megépíteni a létesítményt. Az igényeinkből azonban nem 
akartunk engedni, ugyanis ez nem olyan létesítmény lesz, 
mint azok a tanuszodák, melyeket általában a járási köz-
pontokban építenek. A kormány aztán ebben a kérdésben is 
mellénk állt, s így az 500 millióból már megépülhet az 
uszodánk. Itt már túl vagyunk a sikereses közbeszerzési 
pályázaton, a szerződéskötésen, s az építkezés is indulni 
fog.

Városunk sportéletét és a sportturizmusát is érintő döntés, 
hogy az önkormányzat megvásárolhatja a Termál Hotelt. 
Miért volt erre szükség?

A napokban jelent meg a Magyar Közlönyben a 

kormányhatározat, „az önkormányzatok adósságot keletkeztető, valamint 
kezesség-, illetve garanciavállalásra vonatkozó ügyleteihez történő előzetes 
kormányzati hozzájárulásról”. E szerint 230 millió Ft kölcsönt felvehet az 
önkormányzat a szálloda megvásárlásához. Ez a hozzájárulás 2016.12.31-ig 
érvényes, s ha addig nem történik meg az adás-vétel, ezt a hozzájárulást újra kell 
kérvényezni.
A vásárlásra azért is volt szükség, mert a tulajdonos el akarta adni, s a potenciális 
vevők között volt olyan, aki nem hotelként kívánta volna ezt a későbbiekben 
hasznosítani.  Azonban az elmúlt esztendőkben olyan sportlétesítményeink 
épültek, s fognak épülni (mint pl az uszoda), hogy az általunk fejleszteni kívánt 
sportturizmus számára elengedhetetlen egy szálloda. De a fürdő és a szauna 
vendégek is jelezték az ilyen irányú igényeiket. Valamint a középiskolánkban 
zajlik a szakács-, felszolgáló-képzés, melynek egy 4- vagy 5 csillagos hotel 
egészen kiváló gyakorlati helyszínéül szolgálna, bárhol használható tudáshoz, 
szakmához juttatva ezzel a diákokat.

- Ez a hotel a későbbiekben lehetne akár sportegyesületeink támogatásának az 
egyik „lába”?

Akár. Ám rövidtávú célunk az, hogy az önkormányzat költségvetését ez minél 
kisebb mértékben terhelje meg. Ez éves szinten jelenleg 25 millió Ft hiteltör-
lesztést fog jelenteni. Szerencsére a kormány támogatja a fenti elképzelésünket, 
amit jelez, hogy a 1803/2016. (XII. 20.) Korm. határozata, ami „egyes egyedi 
infrastruktúra-fejlesztési beruházások forrásszükségletének biztosításáról” szól. 
„Turisztikai célú szállodafejlesztés támogatására” 300 millió Ft-ot ítélt oda az 
önkormányzatunknak.

2016 nagyszerű évünk volt a sporteredményeink és sportlétesítmény-
fejlesztésünk terén is (új stadiont is avattunk). Mit vár 2017-től?

Azt, hogy ez folytatódjon minden téren.

Gál Sándor

folytatás a következő oldalon

Az elmúlt hetekben ért véget a Balmaz-Darts 
Bajnokság jubileumi, 5. szezonja. A rengeteg 
izgalmat és fejlődést magával hozó évad 
hétvégi döntője tette fel az i-re a pontot, 
mondhatni. De erről, illetve a bajnokság 
alakulásáról is részletesen a folytatásban...

Az alapszakasz körmérkőzéseit követően a 
két (A és B) csoport tabella végeredménye 
szerint az első 4 - 4 helyezett kereszt-
mérkőzéses rájátszásával folytatódott és így a 
fináléhoz is ért az aktuális idény.
Az első negyeddöntős meccsen a korábbi 
kétszeres bajnok Novák Tamás múlta fölül az 
"idén" abszolút, valamint playoff újoncnak is 
számító Kányási Józsefet, méghozzá 8-3-as 
arányban. A következő párharcban már-már 
klasszikusnak számító derbi jött össze. Itt 

Micsoda finálé!
Kerekes Levente győzte le Varga Andrást 8-
6-ra. A harmadik összecsapás a Csabáké volt. 
A nyitó évad bronzérmese, Szarvas Csaba 
szenvedett 8-5-ös vereséget Szabó Csabától. 
Az utolsó legjobb nyolc közötti mérkőzésen 
– amely már egy döntőnek is beillett volna – 
az előző szezon ezüstérmese, Nagy Gergő 
jutott tovább 8-3-as győzelmével, Kovács 
Kálmánnal szemben.
A legjobb négy között az elődöntők sora a 
Szabó Csaba vs. Nagy Gergő találkozóval 
startolt. Egy viszonylag simának látszó, 9-5-
el jutott a döntőbe, ezzel újabb sanszot adva 
magának Nagy Gergő, hogy elfoglalja a még 
Tóth László által elfoglalt képzeletbeli 
dartsos "trónt", valamint, hogy újabb név 
kerüljön fel a nem létező bajnokok falára. 
Ellenfele a mindent eldöntő viadalon az a 
Kerekes Levente volt, aki a kétszeres bajnok 
Novák Tamást egy elképesztően izgalmas és 
rendkívül magas színvonalú nyíldobálással 

múlta felül. Mindezt 8 - 4-es hátrányát le-
dolgozva, zsinórban 5 megnyert partival. A 
vége tehát 9 – 8 lett. A java azonban még csak 
most jött. A mondhatni "álom" finálénak is 
aposztrofált rangadó mindent felűlmült, amit 
csak lehetett! Az utolsó kiszállóig fenntartva 
a feszültséget, fej-fej, leg-leg mellett haladva. 
Mindez megfűszerezve Nagy Gergő 96-os 
magas kiszállójával, valamint Kerekes Le-
vente 24! nyilas check-out-jával, végül a 
mindent eldöntő 19. legben Nagy Gergő 
szállt ki hamarabb. Így neki sikerült meg-
szerezni a hőn áhított bajnoki címet.
Összességében egy újabb remek szezont tud-
hat maga mögött a társaság. A folytatás ga-
rantált, valamint az is, hogy arról is teszek 
jelentést rendszeresen. Addig is itt lesz táb-
lázat szerűen az elmúlt idény rájátszásának 
alakulása, valamint az eddigi bajnokok is. 
Lehet csemegézni.
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BalmazDarts Bajnokság, 5. szezon, 
rájátszás.
Negyeddöntők
Novák Tamás – Kányási József 8-3
Kerekes Levente – Varga András 8-6
Szabó Csaba – Szarvas Csaba 8-5
Nagy Gergő – Kovács Kálmán 8-3 

Elődöntők
Nagy Gergő – Szabó Csaba 9-5
Kerekes Levente – Novák Tamás 9-8 

DÖNTŐ
Nagy Gergő - vs. Kerekes Levente 10-9

Bajnokok listája

1. szezon: 
   Koroknai János
2. szezon: 
   Novák Tamás
3. szezon: 
   Novák Tamás
4. szezon: 
   Tóth László
5. szezon: 
   Nagy Gergő

Míg a testépítés inkább egy esztétikai sport, az erőemelés addig egy 
teljesítmény alapú sportág. A versenyzők hasonló gyakorlatokat vé-
geznek, mégis nagyon sok mindenben különbözik  a két edzéstípus, 
illetve az adott sportágat választó emberek személyisége.

Városunkban is egyre többen ismerik fel az ”ép testben, ép lélek” 
mondás fontosságát, így vannak, akik ,,csak úgy”, kedvtelésből sé-
tálnak, futnak, bicikliznek, úsznak, szaunáznak, aerobic, vagy épp jó-
gaedzésekre járnak, s vannak, akik konditermeink lehetőségeire épít-
ve kitartóan, versenyszerűen edzenek. Az egyéni boldogság, a jó köz-
érzet egyik nélkülözhetetlen eleme a kiegyensúlyozott szellemi - fi-
zikai állapot. Azon fiataloktól, közelmúltbeli eredményeikről kaptam 
néhány soros ismertetőt, akik ennek szellemében élik mindennap-
jaikat.
Kertész Lilla a 2016-os tavasszal megrendezett magyar bajnokságon 
2. helyezést ért el. 
Kecskés László egy súlyos karsérülésből felépülve rengeteg mun-
kával és akarattal ismét versenyezni kezdett fekvenyomásban. 
2016-os magyar bajnokságon magyar bajnok lett, majd a Gyulán 
megrendezett európa bajnokságon is elindult, melyről aranyéremmel 
tért haza.
Oláh Lajos 2015 szeptemberében kezdett el az erőemeléssel foglal-
kozni. Kitartásának, szorgalmának köszönhetően már 2016 áprili-
sában sikerült Tiszaújvároson I. helyen végeznie egy területi verse-
nyen, majd májusban a magyar bajnokságon II. lett. 
Az októberi európa kupán szintén II. helyen végzett a masters I. -100 
kg-os kategóriában.
Kövesdi Tamás a Tisza kupán IV. helyezést ért el Open -110 kg-os 
súlycsoportban, majd ezt követően 2016 májusában megrendezett 
WPC profi liga Magyar Bajnokágon lett IV. helyezett.
A WUAP német szövetség által Gyulán megrendezett európa bajnok-
ságon is IV. helyezést ért el.
2016 októberében az amerikai GPA-IPO által megrendezett európa 
kupán III. helyezést ért el, s csupán 60 dkg testsúly-többlettel maradt 
le a II. helyezésről.
A WPC profi liga magyar bajnokságon III. helyezést ért el -110 kg 
Open súlycsoportban.
2016 novemberében Testépítés-Fitness szakon végzett sportedző lett. 
Jelenleg személyiedzőként segíti az új és meglévő ,,vendégeket” cél-
jaik elérésében.

Ma, amikor igen sokan küzdenek mentális és testi gondokkal, lehet 
hogy méginkább kellene sportolnia, közösségben lennie az emberek-
nek. 
Reméljük, a fentebb említett eredményes versenyzők jó hatással van-
nak környezetükre, példaként szolgálnak arra, hogy kitartással sem-
milyen cél elérése nem lehetetlen.

Dajka István játékosaival rövid szünet után még december 28-án 
megkezdte a felkészülést a tavaszi szezonra. Öt kemény edzést 
követően következhetett csak a szilveszteri buli. A januári edzések 
már labdázással kezdődhettek, így hamar jöhetett az első edző-
mérkőzés. 11-én a Hajdúnánás ellen 36-26-ra győzött a csapat, de ez 
az eredmény ilyenkor még nem mérvadó. A visszavágóra 17-én 
került sor, Hajdúnánáson már egy kiegyensúlyozottabb mérkőzésen 
39-39-es döntetlen eredménnyel zárult. 24-én a Füzesabony vendé-
geskedett a Kőnigben. A jó játékerőt képviselő hevesi csapat ellen 
szintén 3x25 percet játszottak lányaink és 40-32-re győztek.

Az Egerben megrendezett Dobó Kupán jónak mondható a negyedik 
helyezés.

A 8 csapatos tornán az első mérkőzést a hazai csapattal kezdtük és 
szűk negyedóráig döntetlen körüli az eredmény, majd egy egri roham 
után 13-6-ra lépett meg a vendéglátó egylet és a szünetben 16-10. A 
második játékrészben tartotta előnyét a hazai csapat, majd a végén a 
hazai közönségnek is bizonyítani akaró Egriek 29-18-ra győztek.
Kora esti mérkőzésen az NB I/B Nyugati csoportjában szereplő Ri-
nyamenti KC Nagyatád csapata volt az ellenfél. Az első perctől kezd-
ve fegyelmezetten és meggyőző játékkal végig vezetve a mérkőzé-
sen, 29-24 (15-12) -re győztünk.
A harmadik csoportbeli ellenfelünk szintén a nyugati csoportból a 
Gárdony-Pázmánd NKSE volt. Ez a találkozó még meggyőzőbbre 
sikerült, hiszen fokozatosan nőtt a különbség és már szünetre eldőlni 
látszott a mérkőzés, végeredmény 28-20 (16-8).
B- jelű csoport második helyezettjeként a Vasas csapatával mérkőz-
hettünk a bronzéremért. Az első 15 percben felváltva estek a gólok 7-
7 volt az eredmény, majd nagyobb sebességre kapcsolt a Csík János 
által vezettet társaság és szünetre meggyőző előnyre tett szert 15-8. A 
második játékrészben ismét a kezdeti formában játszott a csapat, de 
ez már csak az eredmény szorosabbá tételre volt elég 25-21.
Rendező csapatként az Eger megnyerte a tornát az ex-balmazújvárosi 
edző Füzesi Ferenc által vezetett Szombathely alakulatával szemben. 
A nyugati csoport listavezetője a Vasas 3., NKK Balmazújváros 4. he-
lyen végzett.
Csapatunkban szerepet kapott az éppen Egerből igazolt egykor Bé-
késcsabán nevelkedett Borbély Márta is.
Kiss B, Sterbik, Németi (kapusok), Kaltenecker 14, Kiss O. 9, Bor-
bély 17/1, Mikula 7/5, Halmai 18, Szabados 17, Juhász 7, Péntek 5 
Berettyán 1, Hárshegyi 1, Dobi, szerepelt a tornán. A gólok a 4 mér-
kőzésre értendők.
A február 12.bajnoki rajtig még egy füzesabonyi edzőmérkőzés vár a 
csapatra és emellett heti öt edzéssel készülnek lányaink.
Az Országos Nyílt Serdülő bajnokságban szereplő NKK Balmaz-
újváros és Balmazújváros LKSE csapatainak megvan az esélye, hogy 
az Országos elődöntőbe kerüljenek. Most kerül sor D1-D2 csoportok 
legjobb négy alakulatának mérkőzéseire, és innen is négy csapat 
kerül az elődöntőbe. Az egymás ellen szerzett pontokat viszik 
magukkal a csapatok.

Tavaszi menetrend.

2017. 02.12. vasárnap 18:00 FTC KN KFT II - NKK B.újváros 
2017. 02.19. vasárnap 18:00 NKK B.újváros - Gödi SE 
2017. 02.26. vasárnap 18:00 NKK B.újváros - K. Szeged SE 
2017. 03.05. vasárnap 13:00 Szent István SE - NKK B.újváros 
2017. 02.12. vasárnap 18:00 NKK B.újváros - Pénzügyőr SE 
2017. 03.25. szombat 18:00 

Oxxo Energy Orosházi NKC - NKK B.újváros 
2017. 04.02. vasárnap 16:00 NKK B.újváros - Hódmezővásárhelyi 
LKC 
2017. 04.08. szombat 18:00 

PC TRADE Szeged KKSE - NKK B.újváros 
2017. 04.23. vasárnap 16:00 NKK B.újváros - Pilisvörösvári KSK 
2017. 04.30. vasárnap 17:00 Eszterházy KFSC - NKK B.újváros 
2017. május 7. vasárnap 16:00 NKK B.újváros - Nyíradony VVTK 
2017. május 13. szombat 18:00 

HUFBAU-AKKER KNKSE - NKK B.újváros 
2017. május 21. vasárnap 16:00 NKK B.újváros - Hajdúnánás SK 

A JOBB TAVASZI SZEREPLÉSBEN BÍZVA 
KÉSZÜLNEK NB I/B-s LÁNYAINK

Hegedűs Lajos

Takács Erika



Újvárosi Csigaház Ingatlaniroda
Balmazújvároson épülő társasházak 
tervei irodánkban (Balmazújváros, 

Veres P. u. 7. /szolárium mellett, a volt 
baromfi bolt helyén/) megtekinthetők 

és egységek leköthetők!
- Kiskastély utcában (Veres P u. 5-7 mögött) épülő 5 
lakást és 4 garázst magába foglaló társasházban lakások 
és garázsok leköthetők irodánkban.
- Batthyány utcában épülő 7 lakást és 4 garázst magába 
foglaló társasházban lakások (akár saját kerttel is) és 
garázsok leköthetők irodánkban
- Kérész utcában épülő 24 lakást és 5 
üzletet tartalmazó liftes társasházban 
az egységek leköthetők irodánkban
- Soós Imre utcában épülő 6 lakásos 
társasházban lakások és garázsok 
irodánkbank leköthetők

További ajánlatainkért keressen irodánkat személyesen, 
telefonon, vagy látogassa meg honlapunkat.

Telefon: +3670/211-9757

e-mail: csigahazbt@freemail.hu

www.ujvarosi-csigahaz-ingatlaniroda.hu

Iroda: Balmazújváros, Veres Péter u. 7.

Nyitva tartás:

kedd 17-18 óra; csütörtök 17-18 óra
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